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BEMUTATKOZNAK A 
Választási számunkban minden polgármesterjelöltnek féloldalnyi terjedelmet biztosítottunk. Ezzel volt, aki részben, volt, aki tel-
jesen, és olyan is, aki egyáltalán nem élt. A szavazólapon az alábbi sorrendben szerepelnek majd az indulók: 1-es Horváth Jácint, 
2-es Vig Attila, 3-as Hokker Tibor, 4-es Balogh László. Ezek alapján, jöjjenek a bemutatkozások.

HORVÁTH JÁCINT (ÉVE, DK, JOBBIK, LMP – ZÖLDEK, 
MOMENTUM, MSZP) 

Korábban említettük, teljes 
egyetértésben, ellenszavazat 
nélkül döntött úgy a kormányel-
lenzéki egyesület, hogy Horváth 
Jácint lesz a polgármesterjelölt-
je. Horváth 2014 októberében az 
Együtt-DK közös listájáról lett a 
kanizsai közgyűlés tagja. A 2019-
es választásokon megnyerte a 
7-es körzetet, valamint az ÉVE 

frakcióvezető-helyettesi pozíci-
óját is ő látta el. Civil hivatása 
szerint mérnök-közgazdász, 25 
éve pályázati, fejlesztési szakem-
berként dolgozik. Mint mondta, 
politikai karrierjét tekintve arra is 
büszke, hogy már 19 éve szerepet 
vállal az Európai Unió Régiók Bi-
zottságában.

A programjáról a következő-
ket nyilatkozta: „Polgármesteri 
programom egyik legfontosabb 
eleme a város gazdaságfejleszté-
sének új alapokra helyezése. Ígé-
retekből hallottunk már eleget, 
például vagongyárról, körforgá-
sos gazdaságra épülő tudomá-
nyos és innovációs parkról, kínai 
befektetőkről. Sajnos ezek egyike 
sem lépett azóta a megvalósulás 
útjára, ugyanakkor két éve a NER-
hez közel álló üzleti körökhöz 
került Tungsram is csődbe ju-
tott, és több száz kanizsai család 
megélhetése vált bizonytalanná. 
Nem tudjuk, hogy az elmúlt 18 

évben a fideszes polgármesterek 
miként tárgyaltak a hozzájuk for-
duló befektetőkkel, de az ered-
ményét látjuk. Illetve nem lát-
juk, mert nincs. Itt az ideje ezen 
változtatni! Megkezdtük azon 
fejlesztések tervezését, amelyek 
a város számára rendelkezésre 
álló Európai Uniós forrásokra 
vonatkoznak. Megvalósult már a 
Platán és Teleki utcák alatti régi 
ivóvízhálózat cseréje. Az újonnan 
előkészítés alatt álló fejlesztések 
között olyanok is megtalálható-
ak, mint a Tripammer és Balaton 
utcák felújítása, a Magyar utca 
rekonstrukciójának megkezdése, 
a Sétakert további fejlesztése. 
Folytatjuk a belváros megújítá-
sát a Vasemberház - Zsinagóga 
tömbrésszel. Új járdafelújítási 
programot indítunk. Tovább javít-
juk a közlekedésbiztonságot a vá-
rosban, e téren az elmúlt években 
jelentős előrelépések történtek a 
telepített okoszebrákkal, új gyalo-

gátkelőhelyekkel, trafiboxokkal. 
Megkezdtük a leginkább problé-
más lakótelepek környezetében 
új parkolók tervezését, amelyek 
megvalósítása megtörténhet a 
következő 1-2 évben. Emellett fo-
lyamatosan javítjuk a kórház kör-
nyékén a közlekedési, várakozási 
lehetőségeket. Folytatjuk a bérla-
kás-felújítási programot, aminek 
részeként számos lakás felújításra 
és kiadásra került. Újabb, egykori 
honvédségi használatra átadott 
lakásokat is be tudtunk vonni a 
helyi bérlakásrendszerbe. Min-
den eddiginél nagyobb támoga-
tást nyújtunk sportcélokra és a 
nagyobb csapataink mérkőzései 
is élőben láthatóak a helyi mé-
dián keresztül. Jelentős újítások 
történtek az önkormányzati nyil-
vánosság tekintetében is. Élőben 
követhetik és bármikor visszanéz-
hetik a közgyűléseket, a legtöbb 
beszerzési döntés nyilvánosságát 
biztosítottuk.” 

VIG ATTILA (FÜGGETLEN)

A független jelölt 1966-ban 
született Nagykanizsán, legin-

kább üzletemberként, festőmű-
vészként sokan ismerhetik a 
környékén. Tanulmányait a Polai 
János Ipari Szakmunkásképző-
ben végezte és tanult a Színház 
és Színművészeti Főiskola prózai 
szakán. A kampányba ő is teljes 
mellszélességgel beleállt, a kö-
zösségi oldalára gyakorlatilag na-
ponta töltött fel újabb videókat, 
más-más témában. Így előterébe 
kerültek nála a Kanizsára érkező 
vendégmunkások, de a ligetvá-
rosi aszfaltozás is felkerült a világ-
hálóra, valamint a nyugdíjasok is 
kirándultak az általa finanszíro-
zott busszal, s próbajáratot is in-
dított a Szentgyörgyvári hegyre. 

Vig a Miklósfát, Ligetvárost és a 
MAORT-telepet érintő 8-as körzet-
ben képviselőjelöltként is indul. A 
programja kapcsán a következő 
tájékoztatást adta lapunknak: „In-
dulásom oka, hogy Nagykanizsa 
15 éven át visszafejlődött, a fia-
taljaink elvándoroltak, a stratégái 
lehetőségeinket elpotyázták. 
Például 2018-ban, a jelenleg is 
pozícióban lévő, Horváth Jácint 
elutasította a termálvíz haszno-
sításának a lehetőségét. Megíté-
lésem szerint a többi polgármes-
terjelölt eddigi tevékenységének 
köszönhetően nem volt várható a 
városban gyökeres változás. Arra 
kérnék most mindenkit, hogy ne 

a plakátokra, a fizetett hirdetések-
re hagyatkozzanak, hogy nézze-
nek körül a családjukban, szom-
szédságukban és ítéljék meg 
saját maguk alapján, hogy milyen 
volt ez a 15 esztendő, ítéljék meg, 
hogy azt kapták-e, amit szerettek 
volna. Betartották-e az ígéreteket. 
Úgy gondolják, hogy ma jobban 
élnek, könnyebben élnek és azt 
kapták, amit ígértek? Akkor sza-
vazzanak a változatlanságra. Ha 
pedig úgy látják, hogy ez nem 
történt meg, jobban akarnak élni, 
akkor pedig tisztelettel kérem 
önöket, szavazzanak a változásra. 
Szavazzanak rám. Kanizsa újra le-
gyen nagy!”   
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HOKKER TIBOR (MI HAZÁNK)

Ő Budapesten született 1960-
ban, sokáig a műszaki pályán 
dolgozott, műszerészként. Ko-
rábban a Jobbikkal szimpatizált, 
de kezdetben nem gondolkodott 
azon, hogy politikai pályára lép. 
Aztán az ország és a világ tör-
ténései arra ösztökélték, hogy 
valamit tegyen, és erre a Mi Ha-

zánk pártját látja a legjobbnak. 
Negyedik éve él Zalában, várme-
gyénkbe eleinte a munka hozta, 
hiszen párjával egy panziót ve-
zetett Kehidakustányban. Saját 
bemutatkozása szerint „percig 
meg nem bánta, hogy elhagyta 
az egyre élhetetlenebb fővárost”. 
Ezt követően Zalacsányban vett 
egy házat, majd onnan költözött 
Tótszentmártonba, ahol jelenleg 
is él. A radikális párt kapcsán pár 
hete volt országos hír, hogy a ko-
rábbi nagykanizsai elnökük, Kötő 
Gyula is benne volt abban a „szkí-
ta csapatban”, amely fegyveres 
hatalomátvételre készült. Ugyan-
akkor Hokker Tibor elmondta, az 
aláírásgyűjtés kapcsán semmit 
nem érzékeltek abból, hogy ez 
hátrányosan érintené a Mi Ha-
zánk dél-zalai megítélését. Hok-
ker kapcsán is el kell mondani, 
hogy képviselőnek is indul, még-
hozzá a kiskanizsai körzetben. 
Hokker Tibor így foglalta össze 
legfontosabb programpontjait: 

„Az a fő célom, hogy megszün-
tessem a politikai csatározást a 
képviselő-testületben és érdemi 
munkára bírjam mindkét oldalt. 
Az ajánlásgyűjtés tapasztalatai 
alapján nagy igény van erre, na-
gyon várják már a kanizsai embe-
rek, hogy végre újra élhető város 
legyen Nagykanizsa. Ahhoz, 
hogy hitelesen tudjak bármit is 
ígérni a lakosságnak, előbb be 
kell kerülnöm, hogy saját szem-
mel láthassam a helyzetet, mert 
az ÉVE is és a polgármester úr is 
szinte mindenben ellentmond 
egymásnak. Általános, sokak 
által felvetett problémák, meg-
oldandó feladatok: A földkérdés, 
gyermekeink és unokáink jövője 
függ tőle – Munkahelyterem-
tés – Utak állapotának mielőbbi 
javítása – A kórházi állapotok ja-
vítása – Illegális szemétlerakók 
megszüntetése, kamerarendszer 
kiépítése és üzemeltetése. Ami-
ket szeretnék elérni, az anyagi 
forrásoktól és a politikai akarattól 

függően: Illemhelyek létesítése 
és magas színvonalon való mű-
ködtetése. – Napelemparkok lé-
tesítésének szabályozása, hiszen 
nem megengedhető a termőföl-
dek ilyen jellegű hasznosítása, 
más innovatív lehetőségeket 
kell erre a célra találni, például 
ipari parkokba, háztetőkre kihe-
lyezés. – Esetlegesen Nagykani-
zsára vagy környékére tervezett 
akkumulátorgyár építésének 
megakadályozása. – A jelenleg is-
mételten beígért déli elkerülő és 
74.sz. főút kétsávosra bővítés il-
letékeseinek szükség szerinti szá-
monkérése. A Mi Hazánk Mozga-
lom egy nagy szervezeti háttérrel 
rendelkező, alulról szerveződött, 
oligarchák nélküli hiteles párt. 
Egyre több komoly tapasztalattal 
rendelkező szakember is mellénk 
áll. Amennyiben a jelenlegi arány 
marad a városvezetésben, lehet 
egy új, harmadik utat képviselő 
erő a mérleg nyelve, a Mi Hazánk 
Mozgalom képviselője.”

BALOGH LÁSZLÓ (FIDESZ, KDNP)

Természetesen a regnáló pol-
gármestert is kerestük, hivatalos 
választ azonban nem kaptunk 
tőle. Így Balogh László bemutat-
kozását mi magunk szerkeszt-
jük, a kormánypártok indulója 

helyett. A helyi Fidesz április 
11-én élesítette a bejelentést, 
hogy Balogh László újrázna. A 
polgármester 1961-ben szület-
tett Kárpátalján, Ungváron. 1971 
óta él Nagykanizsán. Szegeden 
szerzett fizika–matematika–szá-
mítástechnika szakos tanári 
diplomát. 1994-től 15 évig volt 
a BLG igazgatóhelyettese, majd 
polgármestersége előtt 10 évig 
volt a gimnázium igazgatója. 21 
éves önkormányzati tapasztalat-
tal rendelkezik, első képviselői 
ciklusa a ’98-2002 közötti volt. 
Legutóbb, 2019. október 13-án 
7189 szavazatot kapott, ami 49,3 
százalékot tett ki, megelőzve ez-
zel az ÉVE indulóját, Hári Tibort 
(6695 voks, ami 45,91 százalék) 
és a Probonoét, Szabados Gyulát 
(698 szavazat, 4,79 százalék)

A mostani választási program-
ját rövid üzenetekbe tömörítve 
tette közzé a Facebook-oldalán. 
Ezek alapján a következőket lehet 
kiemelni: Közösségi városveze-
tést szeretne, a fontosabb ügyek-
ben a nagykanizsaiak véleményét 
kikérve. „Okos várost” is építene, 
megteremtené a lehetőségét 
annak, hogy Nagykanizsa a kör-
forgásos gazdaság mintavárosa 
legyen. Elindítaná a játszótérfej-
lesztés és felújítási programot. 
Bővítené a parkolási lehetősége-
ket a városban. Vállalkozásbarát 
önkormányzatot alakítana ki. Lá-
zár Jánossal, építési és beruházá-
si miniszterrel együtt jelentették 
be nemrégiben, hogy megépítik 
a déli elkerülőutat. Továbbá nem-
zetközi rendezvényeket és rangos 
konferenciákat hozna Kanizsára, 

s végül: a kamerarendszert is 
bővítené. Balogh László is dup-
lázik, hiszen elindult a képviselői 
voksoláson, a 2-es körzetben, 
ahol Bodó László (ÉVE) regnál. Az 
erre vonatkozó programpontjait 
egyben is közre adta a világhálón 
Balogh László. A következőket 
emelte ki: lakótelepek játszóesz-
közeinek, kerti bútorainak, zöld-
területeinek fejlesztése, karban-
tartása. Hangsúlyos szerepet ígér 
a járda- és útfelújításoknak. Itt is 
megemlíti a kamerarendszert, a 
parkolási lehetőségek javítását 
és a munkahelyteremtést. Új sze-
melvényként jött be, hogy a Mé-
száros Lázár utca környékén új ját-
szóteret, sportudvart hozna létre, 
valamint a kerékpáros közlekedés 
lehetőségeit is fejlesztené.   

MIKÓ-BARÁTH György

POLGÁRMESTERJELÖLTEK 



KOS (03.21-04.20):  Ha el akarja indítani a vállalkozását, most lehetőleg ne használja a kiskapukat. Az egészsége, az energiája megengedi a kemény és folyamatos 
munkavégzést.
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NAGYKANIZSA 01. SZÁMÚ 
EGYÉNI VÁLASZTÓKERÜLET

NAGYKANIZSA 02. SZÁMÚ 
EGYÉNI VÁLASZTÓKERÜLET

KUTI LÁSZLÓ
függettlen

TÓTH ATTILA
Mi Hazánk Mozgalom

GÁBRIS JÁCINT
ÉVE, DK, Jobbik, LMP-Zöldek, Momentum,  
MSZP 

SIPOSNÉ GERENCSÉR 
HENRIETT
FIDESZ, KDNP

DOMOKOS ZSOLT
függettlen

BALOGH LÁSZLÓ
FIDESZ, KDNP

TORDA MAGDOLNA
független

BODÓ LÁSZLÓ
ÉVE, DK, Jobbik, LMP-Zöldek, Momentum,  
MSZP 

FENYVES TAMÁS
független

HORVÁTH KRISTÓF LÁSZLÓ
Mi Hazánk Mozgalom



BIKA (04.21-05.21):  A csillagok ígérete szerint felhagyhat az aggodalmakkal, mert fantasztikus élményeket élhet át a magánéletében. Minél előbb tervezzen be 
egy kirándulást a párjával.
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NAGYKANIZSA 03. SZÁMÚ 
EGYÉNI VÁLASZTÓKERÜLET

NAGYKANIZSA 04. SZÁMÚ 
EGYÉNI VÁLASZTÓKERÜLET

BEDŐ GYÖRGY
FIDESZ, KDNP

BERTA KRISZTIÁN
ÉVE, DK, Jobbik, LMP-Zöldek, Momentum,  
MSZP 

SZABÓ SZILÁRD
FIDESZ, KDNP

TÓTH ALEXANDRA
Mi Hazánk Mozgalom

FERINCZ JENŐ
független

HEGEDÜS LAJOS
Mi Hazánk Mozgalom

GLAVÁK ZOLTÁN JÓZSEF
független

BALOGH TÜNDE
ÉVE, DK, Jobbik, LMP-Zöldek, Momentum,  
MSZP 

AZ ÉRVÉNYES SZAVAZAT

1. Szavazata akkor érvényes,  
ha a szavazólapot tollal tölti ki. 

S Z A V A Z Ó L A P

Európai Parlament tagjainak választása

1.

2.

3.

4.

   

SZAVAZÓLAPPolgármester választása

1.



2.



3.



1. 

2. 

3. 

4. 

2. Figyelmesen olvassa el, hogy az adott 
szavazólapon legfeljebb hány szavazatot  
adhat le.

3. Szavazata akkor érvényes, ha két egymást 
metsző vonallal, x vagy + jellel szavaz.

Ó L A P

agjainak választása

3.

4.
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4.



SZAVAZÓLAPPolgármester választása

1.



2.



3.



SZAVAZÓLAPPolgármester választása

1.



2.



3.



S Z A V A Z Ó L A P

Európai Parlament tagjainak választása

1.

2.

3.

4.

   
1.



2.


3.


4.


S Z A V A Z Ó L A P

Európai Parlament tagjainak választása

1.



1. 

SZAVAZÓLAPPolgármester választása

1.



SZAVAZÓLAPPolgármester választása

1.



S Z A V A Z Ó L A P

Európai Parlament tagjainak választása

1.

2.

3.

4.



IGEN NEM

Kérdésenként

4. Szavazata érvénytelen, ha nem két 
egymást metsző vonalat tesz a körbe.

5. Szavazata érvénytelen, ha nem tölti ki  
a szavazólapját.

1.



2.



3.



4.



Sza
vaz

óla
po
nké

nt

6. Szavazata érvénytelen, ha  
a megengedettnél több szavazatot ad le.

S Z A V A Z Ó L A P

Európai Parlament tagjainak választása

1.

2.

3.

4.







1. 
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3. 

4. 

S Z A V A Z Ó L A P

Európai Parlament tagjainak választása

1.

2.

3.

4.
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2.



3.



4.



1. 

2. 

3. 

4. 

SZAVAZÓLA PP olgármester választása

1.



2.



3.



SZAVAZÓLA PP olgármester választása

1.



2.



3.



S Z A V A Z Ó L A P

Európai Parlament tagjainak választása

1.

2.

3.

4.

   



IKREK (05.22-06.21):  A bolygóállások szerint a nyáron nem kell megküzdenie a sikerért. Szinte ölébe hullik a szerencse. Nem győz válogatni a sok jóval kecsegtető 
ajánlat közül.
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NAGYKANIZSA 05. SZÁMÚ 
EGYÉNI VÁLASZTÓKERÜLET

NAGYKANIZSA 06. SZÁMÚ 
EGYÉNI VÁLASZTÓKERÜLET

RADICSNÉ MÁJER GYÖNGYI
Mi Hazánk Mozgalom

DR. KÁROLYI ATTILA
ÉVE, DK, Jobbik, LMP-Zöldek, Momentum,  
MSZP

BIZZER ANDRÁS
FIDESZ, KDNP

DR. FODOR CSABA
ÉVE, DK, Jobbik, LMP-Zöldek, Momentum,  
MSZP 

CHIAPPIN MASSIMO
Mi Hazánk Mozgalom

SÁRDI ZOLTÁN
FIDESZ, KDNP

KÖNNYEN ÉRTHETŐ TÁJÉKOZTATÓ
Lépésről lépésre a szavazóhelyiségben

1. Mikor lesz a választás?
2024. június 9-én vasárnap lesz a választás. Reggel 6 órától este 7 óráig lehet szavazni.

2. Hol lehet szavazni?
Ebben a borítékban egy levelet is kapott arról, hogy hol szavazhat. Ezt a levelet ÉRTESÍTŐnek hívják.
Ezt a levelet őrizze meg, vagy írja fel, hogy hova kell menni szavazni!

3. Mit kell vinni a szavazásra?
Lakcímkártyát és igazolványt kell vinni.
Az igazolvány személyi igazolvány, útlevél vagy jogosítvány legyen.
Fontos, hogy az iratok érvényesek legyenek.
Ha nem érvényesek az irataink, a járási hivatalnál  
vagy a kormányablakban kell újat csináltatni.

4. Hogyan történik a szavazás?
A szavazás napján menjen el az ÉRTESÍTŐ levélben megadott szavazóhelyiség címére.
Ott fog ülni a szavazatszámláló bizottság.

A bizottság elkéri az iratait. 
Kikeresik egy papíron a nevét és a lakcímét. Ezt a papírt névjegyzéknek hívják. 
A névjegyzéket alá kell írni.

Ezután megkapja a szavazólapokat és a borítékot.
A szavazólapokon az van rajta, hogy kire lehet szavazni.
Ellenőrizze le, hogy a szavazólapokon van-e pecsét.
Ha nincs pecsét, szólni kell a bizottságnak.

A szavazólapokkal és a borítékkal menjen be a függöny mögé a szavazófülkébe.
Azért fontos bemenni a függöny mögé, mert akkor mások nem látják, hogy mit jelöl be. 
Nem minden szavazófülkén van függöny. Olyankor is jogunk van titokban szavazni.

A szavazólapokra csak tollal írhat.
A jelöltek, listák nevéhez körök tartoznak.
Kiválasztjuk azt, akit szeretnénk megszavazni.
A hozzá tartozó körbe teszünk egy X-et.

5 évenként önkormányzati választások és európai parlamenti választások vannak.
Ez azt jelenti, hogy a korábbi polgármesterek és önkormányzati képviselők és az európai parlamenti 
képviselők helyett újakat választunk. A nemzetiségi választópolgárok a nemzetiségi önkormányzati 
választáson is szavazhatnak.
Ez egy lehetőség, hogy mi, választópolgárok, olyan képviselőket válasszunk, akik a mi érdekeinket 
képviselik.
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KÖNNYEN ÉRTHETŐ TÁJÉKOZTATÓ
Lépésről lépésre a szavazóhelyiségben

1. Mikor lesz a választás?
2024. június 9-én vasárnap lesz a választás. Reggel 6 órától este 7 óráig lehet szavazni.

2. Hol lehet szavazni?
Ebben a borítékban egy levelet is kapott arról, hogy hol szavazhat. Ezt a levelet ÉRTESÍTŐnek hívják.
Ezt a levelet őrizze meg, vagy írja fel, hogy hova kell menni szavazni!

3. Mit kell vinni a szavazásra?
Lakcímkártyát és igazolványt kell vinni.
Az igazolvány személyi igazolvány, útlevél vagy jogosítvány legyen.
Fontos, hogy az iratok érvényesek legyenek.
Ha nem érvényesek az irataink, a járási hivatalnál  
vagy a kormányablakban kell újat csináltatni.

4. Hogyan történik a szavazás?
A szavazás napján menjen el az ÉRTESÍTŐ levélben megadott szavazóhelyiség címére.
Ott fog ülni a szavazatszámláló bizottság.

A bizottság elkéri az iratait. 
Kikeresik egy papíron a nevét és a lakcímét. Ezt a papírt névjegyzéknek hívják. 
A névjegyzéket alá kell írni.

Ezután megkapja a szavazólapokat és a borítékot.
A szavazólapokon az van rajta, hogy kire lehet szavazni.
Ellenőrizze le, hogy a szavazólapokon van-e pecsét.
Ha nincs pecsét, szólni kell a bizottságnak.

A szavazólapokkal és a borítékkal menjen be a függöny mögé a szavazófülkébe.
Azért fontos bemenni a függöny mögé, mert akkor mások nem látják, hogy mit jelöl be. 
Nem minden szavazófülkén van függöny. Olyankor is jogunk van titokban szavazni.

A szavazólapokra csak tollal írhat.
A jelöltek, listák nevéhez körök tartoznak.
Kiválasztjuk azt, akit szeretnénk megszavazni.
A hozzá tartozó körbe teszünk egy X-et.

5 évenként önkormányzati választások és európai parlamenti választások vannak.
Ez azt jelenti, hogy a korábbi polgármesterek és önkormányzati képviselők és az európai parlamenti 
képviselők helyett újakat választunk. A nemzetiségi választópolgárok a nemzetiségi önkormányzati 
választáson is szavazhatnak.
Ez egy lehetőség, hogy mi, választópolgárok, olyan képviselőket válasszunk, akik a mi érdekeinket 
képviselik.

MINTA PÉTER

MINTA PÉTER

S Z
AV

A Z
Ó L

A P

Európai Parlament tagjainak választása

1.

2.

3.

4.

�
�

�
�

SZ
AV

A
ZÓ

LA
P

Po
lg

ár
m

es
te

r v
ál

as
zt

ás
a

1.

�

2.

�

3.

�

1.

�

2.

�

3.

�

4.

�

S Z
AV

A Z
Ó L

A

Európai Parlament tagjainak választása

1.

2.

3.

4.

�
�

�
�



RÁK (06.22-07.22):  A nehézségei ellenére se feledkezzen meg a kitűzött céljairól. Ha kitartóan, és nagyobb lelkesedéssel fog hozzá a feladataihoz, akkor nem 
érheti semmi kudarc.
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NAGYKANIZSA 07. SZÁMÚ EGYÉNI VÁLASZTÓKERÜLET

NAGYKANIZSA 08. SZÁMÚ EGYÉNI VÁLASZTÓKERÜLET

BATA HAJNALKA
FIDESZ, KDNP

ERDŐSNÉ OLÁH ÁGNES
Mi Hazánk Mozgalom

NYESTE PÉTER
ÉVE, DK, Jobbik, LMP-Zöldek, Momentum,  
MSZP 

RADICS BÁLINT
FIDESZ, KDNP

HORVÁTH LÁSZLÓ
Mi Hazánk Mozgalom

PATAKI XAVÉR
függettlen

DR. SCHAUTA MARCELL
ÉVE, DK, Jobbik, LMP-Zöldek, Momentum,  
MSZP 

BOLLA JÓZSEF
független

VIG ATTILA
független



OROSZLÁN (07.23-08.23): Az eddigieknél sokkal jobban igénybe vehetné a fantáziáját. Ha így tesz, könnyen rájöhet, hogy többre képes, mint amit az eddigi eredményei 
mutatnak.

8 KANIZSA ÚJSÁG VÁLASZTÁS 2024

NAGYKANIZSA 09. SZÁMÚ 
EGYÉNI VÁLASZTÓKERÜLET

NAGYKANIZSA 10. SZÁMÚ 
EGYÉNI VÁLASZTÓKERÜLET

HOKKER TIBOR
Mi Hazánk Mozgalom

ÁNGYÁN TAMÁS
Mi Hazánk Mozgalom

GONDI ZOLTÁN
ÉVE, DK, Jobbik, LMP-Zöldek, Momentum,  
MSZP 

FRITZ ATTILA
függettlen

TÓTH NÁNDOR
FIDESZ, KDNP

HORVÁTH ISTVÁN
független

DÉNES SÁNDOR
FIDESZ, KDNP

PESZLEG ATTILA
ÉVE, DK, Jobbik, LMP-Zöldek, Momentum,  
MSZP 

A SZAVAZÁS MENETE
Lépésről lépésre a szavazóhelyiségben

2. Mutassa be 
lakcímkártyáját.

MINTA PÉTER MINTA PÉTER

1. Igazolja személyazonosságát 
személyi igazolvánnyal, 
útlevéllel vagy jogosítvánnyal.
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HELYI ÖNKO

1.

MintaPéter

MintaPéter 
0027Nádasvá

2.

BarnaPiroska

BarnaPiroska 
0027Nádasvár

3.

BogdánTibor

BogdánTibor 
0027Nádasvár,

4.

KocsisSándor

KocsisSándor 
0027Nádasvár,C

5.

SárkánySándorn

KocsisIrén 
0027Nádasvár,C

6.

MintaZoltán

MintaZoltán 
0027Nádasvár,To

7.

Ördög Málna

ÖrdögMálna 
0027Nádasvár,Ke

8.

HalászTibor

HalászTibor 
0027Nádasvár,Tó u. 

9.

RépánéNagy Melind

NagyMelinda 
0027Nádasvár,Harang u. 2

10.

RépaSándor

RépaSándor 
0027Nádasvár,Harang u. 2

11.

Varga György

VargaGyörgy
0027Nádasvár,Vasút u. 4

12.

Farkas István

FarkasIstván 
0027Nádasvár,Kanyar

13.

Szekeres József

SzekeresJózsef 
0027Nádasvár,Tó u. 5.
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5.A szavazólapokkal 
és a borítékkal lépjen 
egy üres szavazófülkébe.

1. oldal
REK, NEMZETISÉGI ÖNKORMÁNYZATI KÉPVISELŐK,

NAKVÁLASZTÁSA

ádasu.77.)
be

AláírásNemzetiségi
szavazólap

Minta Péter

3. Írja alá a választói 
névjegyzéket.

NÉVJEGYZÉK1. oldal
HELYI ÖNKORMÁNYZATI KÉPVISELŐKÉSPOLGÁRMESTEREK, NEMZETISÉGI ÖNKORMÁNYZATI KÉPVISELŐK,

AZEURÓPAIPARLAMENTTAGJAINAKVÁLASZTÁSA
2024.06.09.
NÁDASVÁR

3.számúszavazókör(Nádasu.77.)
abe

AválasztópolgárokadataiAláírásNemzetiségi
szavazólap

1.

MintaPéter

MintaPéter 
0027Nádasvár,Hód u.3

1-234567-8910

2.

BarnaPiroska

BarnaPiroska 
0027Nádasvár, Liget u. 11.

1-329565-8934
5NÉMET

3.

BogdánTibor

BogdánTibor 
0027Nádasvár,Avar u. 7.

1-439564-6921

4.

KocsisSándor

KocsisSándor 
0027Nádasvár,Csóka u. 12.

1-179361-2988
12SZLOVÉN

5.

SárkánySándorné

KocsisIrén 
0027Nádasvár,Csónak u. 3.

1-119369-3910

6.

MintaZoltán

MintaZoltán 
0027Nádasvár,Torony u. 11.

1-229267-7111

7.

Ördög Málna

ÖrdögMálna 
0027Nádasvár,Kert u. 11.

1-119327-7122

8.

HalászTibor

HalászTibor 
0027Nádasvár,Tó u. 7.

1-139447-1188
8ROMÁN

9.

RépánéNagy Melinda

NagyMelinda 
0027Nádasvár,Harang u. 27.

1-936768-4532

10.

RépaSándor

RépaSándor 
0027Nádasvár,Harang u. 27.

1-256789-6234

11.

Varga György

VargaGyörgy
0027Nádasvár,Vasút u. 41.

1-654657-8632

12.

Farkas István

FarkasIstván 
0027Nádasvár,Kanyar u. 22.

1-751177-7543
7ROMA

13.

Szekeres József

SzekeresJózsef 
0027Nádasvár,Tó u. 5.

1-976224-4398

Minta Péter

Bogdán Tibor

Barna Piroska

Kocsis Sándor

Sárkány Sándorné

Minta Zoltán

Ördög Málna

Halász Tibor

Répáné Nagy Melinda

Répa Sándor

Varga György

Farkas István

Szekeres József
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4. Vegye át az Ön előtt 
lepecsételt szavazólapokat
és borítékot.
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7. A borítékot dobja 
a szavazatgyűjtő urnába.

0350001

6. Töltse ki a szavazólapokat, 
majd helyezze bele a borítékba.
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SZAVAZÓLAPPolgármester választása
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8.  A nemzetiségi választópolgárok a zöld színű szavazólap mellé 
zöld színű borítékot kapnak. A kitöltött nemzetiségi szavazólapot 
a zöld borítékba kell helyezni, és azt le kell zárni. Csak a lezárt 
borítékban urnába dobott nemzetiségi szavazatok érvényesek!
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SZŰZ (08.24-09.23):  Ha a hétvégén netán unatkozna, akkor a tévézés helyett most keressen más elfoglaltságot magának. Vidám, önfeledt perceket tölthet el a 
közeli baráti körében is.
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Versenytárgyalási felhívás!  
  

A Nagykanizsa Vagyongazdálkodási és Szolgáltató Zrt. (Nagykanizsa, Garay u. 21.) nyílt 
versenytárgyalást hirdet az Ipari parkban, Lendva utca 4. szám alaJ található  

önkormányzaL tulajdonú, ipari csarnok céljára szolgáló helyiségek bérbeadására 
  
Ipari park, Lendva u. 4., 
649/172 hrsz.  

237,16 
m2  

csarnok és 
irodablokk  

1.600 Ft/m2/hó+ÁFA= 2.032 Ft/m2/hó  

Licitlépcső      100 Ft/m2/hó+ÁFA=     127 Ft/m2/hó  
A versenytárgyalás ideje: 2024. június 14. 9:00-9:15   

  
Ipari park, Lendva u. 4., 
649/172 hrsz.  

328,76 
m2  

csarnok és 
irodablokk  

1.600 Ft/m2/hó+ÁFA= 2.032 Ft/m2/hó  

Licitlépcső      100 Ft/m2/hó+ÁFA=     127 Ft/m2/hó  
A versenytárgyalás ideje: 2024. június 14. 10:00-10:15  

  
Ipari park, Lendva u. 4., 
649/172 hrsz.  

232 m2  
csarnok és 
irodablokk  

1.600 Ft/m2/hó+ÁFA= 2.032 Ft/m2/hó  

Licitlépcső      100 Ft/m2/hó+ÁFA=     127 Ft/m2/hó  
A versenytárgyalás ideje: 2024. június 14. 11:00-11:15  

  
A helyiségek előre egyezteteJ időpontban tekinthetőek meg. Érdeklődni az alábbi elérhetőségen lehet:  
  Mihovics Zoltánnál a 06-30/575-2943-as telefonszámon.  
  
A versenytárgyalások helye:   Nagykanizsa Vagyongazdálkodási és Szolgáltató Zrt.  
  Nagykanizsa Garay u. 21. I. Emelet  
 
A versenytárgyalási felhívást, valamint a versenytárgyaláson való részvétel feltételeit a www.nkvg.hu 
honlapon tekintheLk meg!  

VÁLASZTÁSI KISOKOS
Sokan rutinosan mennek párévente azon a bizonyos vasárnapon a szavazókörbe. Vannak, akik felveszik az ünneplőruhájukat és 
úgy indulnak el. Mások munka közben befutnak, de eleget tesznek az úgymond állampolgári kötelezettségüknek. A szabályok 
viszont szabályok.

Több száz évvel ezelőtt kivált-
ság volt, hogy az ország sorsáról 
döntsenek az arra jogosultak. Ma 
viszont 2024-et írunk és minden 
arra jogosult 18 év feletti magyar 
állampolgár dönthet arról, hogy 
a saját településén kit tart arra 
méltónak, hogy képviselje az ér-
dekeit. Választás következik júni-
us 9-én. A jelöltekre reggel 6-tól 
este 19-óráig lehet majd szavazni 
a különböző színnel megjelölt 
szavazólapokon. Az idei szavazás 
során ugyanis több szavazólapot 
is kapunk, így a megyei jogú vá-
rosok lakói hármat. A szavazókö-

rök 6 órakor nyitnak. A személy-
azonosság igazolásához szükség 
van érvényes személyi okmány-
ra, így például a személyi igazol-
ványra vagy a jogosítványra vagy 
az útlevélre és a lakcímkártyára. 
Okmányai érvényességét még 
mindenki időben ellenőrizze! 
A fogyatékossággal élők, illet-
ve mozgásukban korlátozottak 
ugyanúgy, mint az elmúlt évti-
zedekben, mozgóurnát igényel-
hetnek.  A mozgóurna még a 
választás napján is kérhető, az 
indokot az erre irányuló kérelem-
nek tartalmaznia kell. A Nemzeti 

Választási Iroda által korábban 
minden választópolgár részére 
postán kiküldött értesítőben 
került feltüntetésre, hogy hova 
kell mennie a választópolgárnak 
szavaznia. – Az állampolgár, adott 
esetben a kanizsai állampolgár 
tájékozódjon, hova kell mennie, 
melyik szavazókörhöz tartozik. A 
szavazókörök este 7-kor zárnak.  
Arra külön felhívnám a figyelmet, 
ha valaki szabálytalanságot lát, 
rögtön jelezze a szavazatszámlá-
ló bizottságnak, hiszen kötelező 
jegyzőkönyvet felvenni –  hang-
súlyozta Baumgartner Imre, a 
Helyi Választási Bizottság elnöke. 

A személyazonosság igazolása 
után a választói névjegyzéket kell 
aláírni, majd a lepecsételt szava-
zólapokat kell kitöltve borítékba, 
majd azt a szavazatgyűjtő urnába 
helyezni. A szavazólapot tollal 
kell kitölteni, két egymást met-
sző vonallal.

Nagykanizsán négy polgár-
mesterjelöltre és 10 körzet kép-
viselőjelöltjére lehet leadni a 
voksokat. A 19 órás szavazatzá-
rást követően az eredményekről 
a késő esti órákban lehet majd 
tájékozódni.

VINCZE Adél



MÉRLEG (09.24-10.23): A csillagok azt üzenik önnek, ha egyhangúan telnek a napjai, ne a párjában keresse a hibát. Képezze magát, vagy iratkozzon be egy tanfolyam-
ra és kösse le a szabadidejét.
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Az európai parlamenti választások lényege, hogy a lakosság megválaszthatja, kik képviseljék érdekeiket az Európai Unióban. 

Az európai parlamenti képvi-
selők jogkörében szerepel az új 
kereskedelmi megállapodások, 
illetve jogszabályok megszava-
zása és átalakítása, valamint az 
uniós intézmények, illetve az 
uniós pénzek felhasználása feletti 
ellenőrzés gyakorlása. Az európai 
választásokon való szavazással 
a polgárok gyakorolhatják azt a 
demokratikus jogukat, hogy részt 
vegyenek az Európa jövőjével 
kapcsolatos döntések meghoza-

talában. Ezekre a választásokra 
ötévente kerül sor, és elmond-
hatjuk, hogy ez a világ legna-
gyobb transznacionális választá-
sa. Ezután a Parlament szavaz a 
végrehajtásért felelős szerv, az 
Európai Bizottság új vezetőjének 
megválasztásáról, valamint a 
biztosok teljes testületének jóvá-
hagyásáról. A legutóbbi, 2019-es 
választásokon jelentősen nőtt a 
részvételi arány, mintegy 50%-
kal. A kampány eredményeként 

megszületett a „together.eu” 
platform, amelynek célja az eu-
rópai demokráciában való aktív 
részvételre való buzdítás. Bár van-
nak közös szabályok a választá-
sokra vonatkozóan, egyes lehető-
ségek, például a postai úton vagy 
külföldről történő szavazás, or-
szágonként eltérőek lehetnek. A 
megválasztott képviselők száma 
az egyes országok lakosságának 
számától függ. Magyarország 21 
képviselőt küldhet az Európai Par-
lamentbe. A választásokon ugyan 
nemzeti pártok versengenek, de 
az európai parlamenti képviselők 
megválasztásuk után nemzetek 
feletti képviselőcsoportok tagjai 
lesznek. A nemzeti pártok közül 
a legtöbb európai szintű politikai 
párthoz kapcsolódik. A bekerülő 
képviselők fontos szerepet ját-
szanak korunk olyan nagy kérdé-
seiben, mint az éghajlatváltozás, 
a migráció, az emberi jogok és a 

pénzügyi piacok szabályozásának 
módja. A Parlamentben számos 
szakbizottság működik, amelyek 
a szakpolitikai területek széles kö-
rével foglalkoznak. A bizottságok 
legfeljebb 5 tagú elnökségét 2 és 
fél éves mandátummal választják 
meg. A parlamenti bizottságok 
rendszerint Brüsszelben ülésez-
nek, az itt folytatott viták pedig 
nyilvánosak. Hazánkban idén 
június 9-én lesz az európai parla-
menti választás is. 38 jelölő szer-
vezet 11 listát állított, amelyen 
313 képviselőjelölt indul 2024-
ben. A szavazólapon feltüntetett 
11 lista közül kell majd egyet 
megjelölni a választópolgárok-
nak. A magyar választási rendszer 
5%-os küszöböt alkalmaz. Ha a le-
adott érvényes szavazatok száma 
nem éri el az összes szavazatszám 
több mint 5%-át, a lista nem kap-
hat mandátumot.

SZABÓ Fanni

A HÉTKÖZNAPOK BIZTONSÁGÁT HOZNÁ VISSZA DOBREV KLÁRA 

Elmondta, az ország mind a fi-
zetések és a nyugdíjak, mind az 
egészségügy és az oktatás szem-
pontjából, az uniós támogatások 
ellenére is rosszabb helyzetben 
van, mint 2010 előtt, június 9-e 
pedig egy lehetőség arra, hogy az 
ellenzék megmutassa az erejét.

– Ahol ellenzéki polgármes-
terek lettek különösen, ahol 
baloldali polgármesterek, ott 
hirtelen az önkormányzati, a pol-
gármesteri munka az emberek-
ről kezdett el szólni, az emberek 
hétköznapi életéről – fogalmazott 
Dobrev Klára. Kiemelte, a balol-
dali polgármesterek a bérlaká-
sépítési programokra büszkék, 
valamint a családok támogatásá-
ra és az egészségügy fejleszté-
seire. Ennek kapcsán úgy fogal-
mazott: Horváth Jácint egy ilyen 
polgármester lesz. A Tungsram 
kanizsai gyárának megszűnését 

is hangsúlyozta. Szerinte június 
9-én erre is emlékezniük kell a 
helyieknek.  – Hiába volt itt egy 
fideszes polgármester, hiába van 
itt egy fideszes képviselő, akit 
kénye-kedve szerint irányítgat a 
Fidesz. Először sunnyogtak, hall-
gattak, nem akartak megszólal-
ni sem, egy fűszálat nem tettek 
azért keresztbe, hogy a kanizsa-
iak munkahelye megmaradjon. 
Bedőlt a gyár, sok ezer ember 
megélhetése családokkal együtt 
került veszélybe – mondta el a 
politikus.

A DK európai parlamenti kép-
viselője úgy látja, az embereknek 
nem csak az anyagai tartalékai 
fogytak el. – Nem lehet 100 ezer 
forintos nyugdíjból kifizetni 50 
ezer forintos számlát. Nem lehet 
ép ésszel kibírni, amit egy asz-
szony mesélt nekem, hogy be-
vitték a férjét a győri kórházba 

agyvérzésgyanúval és 12 órát 
feküdt a folyósón, amikor tudjuk, 
hogy az első három óra a lényeg 
– emelte ki.

Az ellenzék célja, hogy az ön-
kormányzati és európai parla-
menti választással egy lépést te-

gyenek a 2026-os kormányváltás 
felé.  Dobrev Klára hozzátette, az 
emberek számára a legfontosabb 
a hétköznapok biztonsága, és 
június 9-én az a cél, hogy ezt a 
reményt visszakapják a családok.

TÓTH Csilla

EURÓPAI PARLAMENTI VÁLASZTÁSOK  – MIRŐL IS DÖNTÜNK?

Országjárásának részeként Nagykanizsára érkezett Dobrev Klá-
ra, a Demokratikus Koalíció európai parlamenti képviselője, aki 
az Ady utcán tartott fórumot. 



SKORPIÓ (10.24-11.22):  Ha nem érzi jól magát a bőrében, nem kell azonnal orvoshoz fordulnia.Olvasson, hallgasson zenét, és bízzon benne, hogy előbb-utóbb 
lendületet kapnak a dolgai.
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AZ EURÓPAI PARLAMENT NEM PARKOLÓPÁLYA   – DONÁTH ANNA NAGYKANIZSÁN
Zala vármegyei körútja alkalmából látogatott Nagykanizsára Donáth Anna és Deli Tamás Győző, a Momentum Mozgalom EP kép-
viselőjelöltjei.

Az eredetileg két helyszínre 
tervezett fórumból a rossz időjá-
rás miatt végül csak a kiskanizsai 
valósulhatott meg, a politikusok 
lelkesedését ez azonban nem 
csökkentette. Kettős üzenettel 
érkeztek, egyrészt az önkormány-
zati, másrészt az Európai Parla-
menti választások miatt. Ahogy 
elmondták, a Momentum az 
utóbbi 5 évben is azon dolgozott, 
hogy az önkormányzatok nagyon 
sok közvetlen forrást tudjanak 
lehívni, tehát a pénzek ne kizáró-
lag a kormánypárti szereplőkhöz 
kerülhessenek. Éppen ezért van 
szükség olyan önkormányzati 
képviselők megválasztására, 
akik elkötelezettek abban, hogy 
akár a legkisebb településnek is 
minden támogatást megszerez-
zenek, amit csak lehet. Azoknak 
a településeknek, ahol korábban 
a Fidesz fűt-fát megígért, ezeknek 
az ígéreteknek a nagy része azon-
ban nem valósult meg. Zalában 

főként jellemző az amúgy is kis 
lélekszámú települések elnépte-
lenedése, hiszen a fiatalok elván-
dorolnak a nagyvárosokba vagy 
akár külföldre, az idősek pedig 
magukra maradnak. A Momen-
tum országjárása során inkább a 
személyesebb találkozókban hisz, 
ezért kávézókban, vendéglátóhe-
lyeken várja a szimpatizánsokat. A 
tapasztalataik szerint az emberek-
nek igenis van igénye a nézeteik-
re, az európai jövőre. Donáth Anna 
elmondta, lokálisan nagy tervek 
és ötletek jellemzik a települések 
lakóit, ő pedig, mint EP-képviselő 
arra hivatott, hogy megtalálja a 
módját annak, ezeket hogyan le-
hetne megvalósítani. A pártelnök 
úgy véli, minden politikus csak 
egy eszköz a változáshoz, a vál-
tozást magát az embereknek kell 
elérnie. Ebben pedig segítségre 
lehetnek azok az új, agilis képvi-
selőjelöltek, akik számos tervvel 
állnak a választások elé. Zala me-

gyében különösen erős bázisa van 
a Momentumnak, erre büszke is 
a pártvezetés. Az elnök szerint az 
utóbbi években nagymértékben 
felerősödött a helyi önkormányza-
tok szerepe, hiszen lokálisan lehet 
a leghatékonyabban megoldást 
találni egy település problémáira. 
– Én azt gondolom, hogy képvi-
selőink már az elmúlt 5 évben is 
megmutatták, hogy új energiák-
kal, kreatív ötletekkel igenis lehet 
változást elérni, már csak azért is, 
mert nem mindegy, hogy mi tör-
ténik a háttérben. Sok mindent 
a szőnyeg alá lehet söpörni, ha 
nincsenek olyan képviselők a 
közgyűlésben, akik igenis oda-
vernek az asztalra, akik munkára 
késztetik azokat, akik kezdenek 
belekövülni a semmittevésbe. 
Akkor ne várjon a helyi közösség 
változást. Igenis egy-egy képvi-
selő is tud nagyon nagy eredmé-
nyeket is elérni, azért ne felejtsük 
el, hogy önkormányzati szinten 

olyan alapvető problémákat is 
meg kell oldani, ami az embere-
ket igazán érinti – hangsúlyozta 
Donáth Anna.

A Momentum Mozgalom to-
vábbra is igyekszik egy európaibb 
jövő felé terelni a lakosságot, hogy 
minél több uniós forrásra pályáz-
hassanak az önkormányzatok, a 
kórházak, az oktatási intézmé-
nyek, valamint a civil szervezetek.

SZABÓ Fanni

RÓNA PÉTERREL KÍNÁLNA ALTERNATÍVÁT A JOBBIK-KONZERVATÍVOK
A Jobbik-Konzervatívok EP-jelöltje úgy vállalta el a listavezetői titulust, hogy hivatalosan nem tagja a pártnak. A közgazdász-egye-
temi professzor két évvel ezelőtt indult a köztársasági elnöki címért is, most pedig az Európai Parlamentbe jutása esetén szakmai 
politizálást ígér a rá voksolóknak.

Öt pont alapján határozta meg 
programját Róna Péter, a direktí-
vák közt szerepet kap a magyar 
és EU-s bérek közti különbségek 
rendezése, az önkormányzatiság 
helyzetének javítása, a környe-
zetvédelem térnyerése, valamint 
a közjogi rendszer helyreállítása 
is. Az EP-listavezető szerint – aki 
Brüsszelbe jutása esetén az Eu-
rópai Néppártban kíván politizál-
ni – a mostani voksolás hazánk 
EU-tagságára is kihatással lehet, 
mivel a jelenlegi kormányzat fo-
lyamatosan lépést tesz a kilépés 
felé, emiatt pedig Magyarország 
megítélése is egyre negatívabb 
a kontinensen a növekvő orosz 
és kínai nyomás miatt. Álláspont-
ja szerint, aki most a Fideszre 
szavaz, az a kilépést is támogat-
ja. – Én azt tapasztalom, hogy 
a magyar lakosság legalább 70 
százaléka keményen EU-párti 

és bent akar maradni az Európai 
Unióban. Szintén tapasztalom 
azonban, hogy nem érzik még 
azt, hogy milyen óriási veszély-
ben vagyunk. Három héttel ez-
előtt a Bundestag alsóházában a 
Külügyi Bizottság elnöke, írásos 
nyilatkozatot hozott nyilvános-
ságra, amiben úgy fogalmaz, 
hogy „Itt az ideje ajtót mutatni 
Magyarországnak”. Orbán Viktor 
önmaga mondta, hogy szerinte 
Magyarország feladata az Euró-
pai Unióban az, hogy mi legyünk 
a homok a gépezetben, a tüske 
a köröm alatt és a bot a küllők 
között. Az Európai Uniónak nincs 
igazán szüksége homokra, tüs-
kére, sem pedig botra és ilyen 
hozzáállásra – jelentette ki Róna 
Péter, a Jobbik-Konzervatívok 
EP-listavezetője. A jelölt május 
31-én járt városunkban, egy nap-
pal az EP-listavezetők televíziós 

vitáját követően. Az elmúlt tizen-
négy évben példátlan volt, hogy 
az ellenzéki politikusok ilyen mó-
don teret kaptak a közmédiában, 
azonban szerinte a vita sokszor 
nem ütött meg egy egymással 
szembeni minimumot a részt-
vevők részéről, így örül, hogy 
alternatívaként elmondhatta ál-
láspontjait. – Próbáltam konkrét 
tartalmi ügyekkel foglalkozni, 
mellőztem a személyeskedést, a 
politikai ócsárlást. Lehet, hogy az 
illeszkedik a politikai viselkedési 
formákhoz, én azt nem kedve-
lem. Megpróbáltam rávilágítani 
azokra a nagyon fontos tételekre, 
ami szerintem az országot ebbe a 
helyzetbe hozta és amiken szerin-
tem változtatni kell. Elmondtam, 
hogy a jelenlegi külpolitikától el 
kell határolódni, mert az Magyar-
ország teljes elszigetelődéséhez 
vezet. Magyarországot ennyire 

elszigetelt helyzetben nem lát-
tam a trianoni békeszerződés óta 
– tette hozzá Róna Péter.

A Jobbik-Konzervatívok lista-
vezetője nem fogalmazta meg, 
hogy milyen konkrét eredmény-
nyel lenne elégedett a válasz-
tásokon, célja, hogy a bejutási 
limitnek számító 5 százalékot 
elérjék.

KÁLOVICS Tibor



NYILAS (11.23-12.21): Ha gyakori szóváltásokba kerül a barátaival, töprengjen el azon, miért is történik mindez. Ha megnyugszik, könnyebben rájöhet ennek az 
okára. Cselekedjen így.
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JÚNIUS 9. 
 A NEMZETISÉGI ÖNKORMÁNYZATOK VÁLASZTÁSA IS

Magyarország Alaptörvénye kimondja, hogy a Magyarországon élő nemzetiségek államalkotó tényezők, minden, valamely nem-
zetiséghez tartozó magyar állampolgárnak joga van önazonossága szabad vállalásához és megőrzéséhez.

A Magyarországon élő nem-
zetiségeknek joguk van az 
anyanyelvhasználathoz, a saját 
nyelven való egyéni és közösségi 
névhasználathoz, saját kultúrá-
juk ápolásához és az anyanyel-
vű oktatáshoz – idáig a törvény, 
nézzük a szűkebb pátriárkánkat. 
Hazánkban 13 elismert népcso-
port van, a nemzetiségekhez 
tartozók Zalában, ezen belül 
Nagykanizsa körzetében három 
önkormányzatot képviselnek. A 
roma, a horvát, és a német nem-
zetiségekről beszélhetünk. A 
számok viszont csupán számok. 
Aki kíváncsi arra, egy adott tele-
pülésen hányan vannak, akik egy 
adott nemzetiséghez tartoznak 
– megnézhetik az interneten. 
Lapunk hasábjain inkább arra 
helyezzük a hangsúlyt, miért is 
fontos, hogy az adott nemzeti-

séghez tartozók az urnához járul-
janak, és leadják szavazatukat. 
- Nagykanizsán elég nagy számú 
roma közösség él, ezért fontos 
a nemzetiségi választás is. Mert 
az együtt élő népek, nemzetek 
meghatározhatják azt, hogyan 
lehet sikeres egy település, és 
mennyit tudnak hozzátenni 
azok, akik adott esetben nem-
zetiségi önkormányzatban meg-
próbálnak átvenni olyan felada-
tot az önkormányzattól, melyet 
egyébként ők nehezen tudnának 
ellátni. Ezért, hogy intézménye-
sítve legyen a nemzetiségi ügy 
– jelen esetben a roma ügy – fon-
tosnak tartjuk. Létezik, és van. 
Aki névjegyzékben van, éljen a 
lehetőséggel. A saját szavazókö-
rükben megkapják ezt a lapot is, 
zöld borítékban. Három szavazó-
lap lesz benne, egy területi, egy 

helyi és egy országos szavazólap. 
A területit nagyon fontosnak tar-
tom, hiszen együtt élünk, együtt 
lélegzünk, egymáson segítünk 
– fogalmazott Teleki László, a 
Nagykanizsai Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat elnöke.

Egy másik nemzetiség a né-
met, amely szórványosan ugyan, 
de több kistelepülésen él és lé-
legzik. Hagyományaikat ápolják, 
az identitásukat őrzik. – Június 
9-e nem csak az önkormányzati 
és az európai parlamenti válasz-
tásokról szól. Ennek tétje van a 
nemzetiségi választások során 
is. Most tulajdonképpen jubile-
umi évről beszélünk. 1994-ben 
volt először lehetősége az akkor 
még kisebbségnek nevezett, ma 
már nemzetiségi választóknak 
a választójogukat gyakorolni. 
Tehát 30 évet tudhatunk ma-
gunk mögött. Ez a három évti-
zed egyértelműen megmutatta, 
hogy létjogosultságunk van, 
minden generáció számára. Zala 
vármegyében nemzetiségi isko-
láink vannak, egyesületeink. És 
ahhoz, hogy megőrizzük tudá-
sunkat, ismeretünket, feltétlenül 
kell, hogy jöjjenek el szavazni, 
gyakorolják a jogukat – hangsú-
lyozta Unger Ilona, a Zala Vár-
megyei Német Önkormányzat 
elnöke.

Hasonlóan vélekedett a Zala 
Vármegyei Horvát Nemzetiségi 
Önkormányzat elnöke, Vargo-
vics Józsefné. – Mi nemzetisé-
gek kaptunk egy  lehetőséget, 
mondhatni jogot, hogy szavaz-
zunk. Szavazzunk mivoltunkról. 
Mert amelyik népcsoporthoz 
tartozunk, arra büszkék kell, 
hogy legyünk. Fiataljainknak is 
példát kell mutatnunk. Ha már 
megkaptuk a szavazás jogát, 
ezzel párosul kötelességünk is. 
Maximálisan, mindent meg kell 
tenni annak érdekében, hogy a 
kitűzött célokat elérhessük. Illet-
ve fiataljainknak is példát adjunk 
azzal, hogy élni kell ezzel a lehe-
tőséggel.

Végül pedig nézzük a hivatalos 
adatokat. A nemzetiségi válasz-
tásokra országosan összesen 13 
nemzetiség jogosult, köztük a 
bolgárok, a horvátok, a németek, 
a romák, a románok, lengyelek, 
görögök és az ukránok. Nagyka-
nizsán a korábban említett három 
nemzetiségre voksolhatnak a vá-
lasztásra jogosultak. A szavazókö-
ri névjegyzék előállítása alapján 
az adatok szerint roma nemzeti-
ségnél 1222 fő, a horvát nemze-
tiségnél 183, valamint 42 német 
nemzetiségű voksolhat a június 
9-i szavazáskor Nagykanizsán.

VINCZE Adél
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Területi BOLGÁR
nemzetiségi 

önkormányzati kép
választása

1. 

2. 

3. 

4. 

5. 

6. 



ÉRTÉKELJÜNK
A vége felé közeledik a 2019-2024-es önkormányzati ciklus. A Kanizsa Médiaház az elmúlt időszak értékelésére kéri a képviselő-testü-
let tagjait. Minden városatyának lehetőséget adunk arra, hogy ugyanazokra a kérdésekre ugyanakkora terjedelemben reagáljanak.

Kérdéseink a következők:
1. A munkája során mire a legbüszkébb az eltelt 5 évben?
2. Mit sajnál, hogy nem sikerült elérnie?
3. Hogyan értékeli az önkormányzat munkáját?

Levelünkre Balogh László polgármestertől nem kaptunk visszajelzést. Az alábbiakban Fodor Csaba és Horváth Jácint képviselők válaszait közöljük.

Fodor Csaba (Éljen VárosuNK! Egyesület – DK – JOBBIK – MSZP – 
LMP – MOMENTUM), az ÉVE frakcióvezetője

2. Sajnos nem sikerült mindent 
megvalósítani, de bízunk abban, 
hogy a választóktól ismét megkap-
juk a bizalmat a többséghez és a 
polgármesterhez is. Akkor sokkal 
több lehetőségünk lesz a terveink 
megvalósítására. Folyamatban 
van, de még nem készült el a Kór-
ház utcai parkoló, mely jelentősen 
enyhíteni fogja a kórházi parkolási 
gondokat. A polgármester és a Fi-
desz akadékoskodása miatt késik 
a Hevesi-Rózsa körforgalom, de 
megvalósul. A fideszes képviselők 
és a polgármester miatt nem sike-
rült egy normálisabban működő 
közgyűlést megvalósítani. Egyese-
ket közülük, mint a Szabó Szilárd 
frakcióvezetőt nem tudtuk rábírni, 
hogy legalább az előterjesztéseket 
olvassák el és így szóljanak hozzá. 
Nem sikerült megvalósítani több 
utca (Tripammer, Pivári) felújítását, 
de most már látjuk, hogy a jövőben 
meg tudjuk valósítani terveinket.
3. A legnagyobb probléma az volt, 
hogy a polgármesterrel minden 
erőfeszítésünk ellenére sem sike-
rült normális munkakapcsolatot 
kialakítani, mert neki Cseresnyés 
Péter volt az első, és nem a város. 
Mindent akadályozott, papírokat 
„eldugott”, csak késleltethesse egy 
adott beruházás megvalósítását. 
Ebben a magatartásában segí-
tette Cseresnyés hűséges híve, 
Cseresnyés Péter által mellé rakott 
személyi titkára, Bata Hajnalka. Az 
önkormányzat felemásként műkö-
dött. Volt egy frakció, a miénk, aki-
nek fontos a város fejlődése és volt 
a Fidesz-frakció, akinek egy volt 
fontos, „hogy ne történjen sem-
mi, mert akkor lehet azt mondani, 
hogy az ÉVE nem csinált semmit”. 
Ez nem jött be. Szerencsére.

1. Több mindenre büszke vagyok, 
de arra mindenképpen, hogy az 
egy fős közgyűlési többségünket 
meg tudtuk őrizni, és ez a frakció 
minden tagjának sikere. Ennek 
megfelelően minden fideszes 
ármánykodás ellenére meg tud-
tuk őrizni a város működőképes-
ségét, melyhez nagy mértékben 
hozzájárultak az önkormányzati 
cégek rátermett vezetői, és kivá-
ló munkatársaik. Büszke vagyok 
arra is, hogy kiváló munkakapcso-
latot sikerült kialakítani a polgár-
mesteri hivatal dolgozóival, így 
könnyebben tudtuk végrehajtani 
elképzeléseinket, fejlesztéseket, 
beruházásokat. Sok mindent 
meg tudtunk valósítani, csak 
felsorolásként: az ún. 19-es ud-
var rendbetétele, közvilágítás, 
parkolóépítések, útjavítások, 
körforgalmak, ipari park bővítés, 
jelentős víziközmű beruházások, 
stb. Büszke vagyok arra, hogy 
választókerületemben sikerült 
enyhíteni a parkolási gondokat, 
sikerült új gyalogjárdákat kiépíte-
ni, új játszótér létesült, meglévő 
járdákat felújítottunk, újabb utca-
bútorokat, padokat helyeztünk ki.

Horváth Jácint (Éljen VárosuNK! Egyesület – DK – JOBBIK – MSZP 
– LMP – MOMENTUM), az ÉVE frakcióvezető-helyettese

1. Az elmúlt 5 évben számos 
területen sikerült előrelépni 
a körzetben, melyek közül az 
egyik csomag a buszközlekedés 
terén látható. Már megállnak a 
Budapest felé induló buszok a 
Keleti városrészben, van ismét 
közvetlen vasútállomási össze-
köttetés a budapesti vonatok-
hoz és megújult a Városkapu 
körúti autóbusz-végállomás. 
Itt egy gyalogátkelőhelyet is 
kialakítottunk. Javítottunk a 
parkolók burkolatán és meg-
tervezésre, engedélyezésre 
került egy új parkoló építése a 
Zemplén Győző utcában, amit 
idén szeretnénk megépíteni is. 
Műfüves burkolatot kapott az 
egyik focipálya. Több helyen 
padok, utcabútorok kerültek 
kihelyezésre. Megterveztük, en-
gedélyeztettük a Rózsa-Hevesi 
utcai körforgalmat, a gyalogát-
kelőhelyet a Városkapu körúton 
a Munkás utcánál és a Kazanlak 
körút – Rózsa utca sarkán. Eze-
ket idén szintén megvalósítjuk.
2. Egy képviselő sohasem le-
het elégedett, hiszen folya-
matosan jönnek megoldandó 
problémák, javítandó dolgok. A 
járdáinkra és az útjainkra min-
denképpen több figyelmet és 
forrást kell fordítani. Parkolók 
bővítése szinte már mindenhol 
csak a zöldterületek kárára le-
hetséges, és itt számos ellenér-
dek ütközik, hiszen a lakók egy 
része így vagy úgy, nem lesz 
elégedett. Ha kevés a parkoló, 
azért, ha kevesebb lesz a zöldte-
rület, azért.
3. Nagyon vegyes érzések ka-
varognak bennem, ha az elmúlt 
négy és fél évre gondolok visz-

sza, és emellett egy különös 
időszak is előttünk van, hiszen 
szeptember végéig még a jelen-
legi felállásban kell együtt dol-
gozni, a választás eredményétől 
függetlenül. Ugyanakkor kifeje-
zetten büszke vagyok arra, hogy 
egységben, a pártpolitikát fél-
retéve tudott frakciónk dolgoz-
ni. Előtérbe tudtuk helyezni a 
város érdekeit akár a víziközmű- 
vagyon város tulajdonában tar-
tása, akár a reklámgazdai jogok 
visszavétele kapcsán. Számos 
fejlesztést is meg tudtunk való-
sítani a kormányzati elvonások 
és polgármesteri akadályozások 
ellenére. Még sikeresebbek le-
hettünk volna, ha a polgármes-
ter is frakciónkból került volna 
ki. A következő ciklusban befe-
jezhetjük azt, amit 2019-ben 
elkezdtünk és megalapozhatjuk 
közösen a nyugodt építkezést.

BAKONYI Erzsébet

BAK (12.22-01.20): Anyagi helyzetével nem lesz semmi problémája a közeljövőben. Sőt, olyan hír juthat a tudomására, ami miatt jókedvre derül, és nem hagyja el 
az optimizmusa.

2024.06.05. 13AKTUÁLIS



VÍZÖNTŐ (01.21-02.19):  Ha nem érti, hogy időnként mi is történik ön körül, akkor figyeljen jobban. Az is lehet, hogy valaki ki akarja használja a jóindulatát, ami  
veszteséget okozhat.
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KÖVESSE A VÁLASZTÁST ONLINE 
www.kanizsamediahaz.hu oldalon.

KÖVETKEZŐ
VÉRADÁSOK

2024.06.11. kedd 
10:30-13:30 

Resideo Kft.  

2024.06.11. kedd 
15:00-17:30  

Nagyrécse Inkey Kastély  
 

Véradásaink időpontját megtalálják a 
Kanizsa TV Lapozójában is!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

Érintésmentes látásvizsgálat próbakeret 

nélkül a legmodernebb vizsgálati eszközökkel! 
Gyors, pontos, kiemelkedő teljesítményével 

emeli magasabb szintre a páciens kényelmét 
és növeli lojalitását!

A phoropteres vizsgálat előnyei:
-Nem kell lencséket rakosgatni

-Nem csúszik le
-Nem nyomja az orrot,füleket

-Nem párásodik be
-iPaddal irányított látásvizsgálat

Nagykanizsán a SASHALMI OPTIKA-ban,

mert haladjunk a fejlődéssel!

Nagykanizsa, Platán sor 1.
Telefon: (93) 310 644

06-30/600-6466
A szolgáltatás a város 

területén szombat,  
vasárnap és ünnep- 
napokon 9-12 óráig, 

 
igénybe.

Az ál lator vos i  
kés zenlét  
telefons záma:



VOKSH 
OKTATÁSI 
KFT
Nagykanizsa, Ady Endre utca 30.
tel. 06-30-491-7051 
/ny.sz. E-000883/2014/ 

Lejár a GKI kártyád vagy most szerzel először?
Jó helyen jársz! E-learning tanfolyamunkra folyamatosan 

lehet jelentkezni!

Vizsgák:
keddi napokon Zalaegerszeg

pénteken Nagykanizsán
vagy bárhol az ország területén vizsgázhatsz!

Ne várd meg az Őszt gyere és jelentkezzél nyári B 
kategóriás tanfolyamunkra is 

Tanfolyam és a vizsgadíjból 25.000Ft-ot vissza 
igényelhetsz a sikeres KRESZ vizsga után

Jelentkezés személyesen irodánkban!

Telefon: 93/516 634 +36 30 491 7051
nagykanizsa@voksh.hu
VOKSH a jó választás! 

34 éve az úton társak vagyunk

HALAK (02.20-03.20): A bolygóállások szerint a sors kegyes lesz önhöz, ígéretes kilátásokkal kecsegteti. Azonban jó, ha tudja, félúton segítségre lesz szüksége. 
Most bárkitől kérhet tanácsot.

2024.06.05. 15REJTVÉNY

A 2024. május 23-i  
számunkban megjelent rejtvény megfejtése:

MINDENKI CSAK AZT ÉRTI MEG, AMIT 
ÖNMAGÁBAN IS MEGTALÁL.

Magával vinné telefonján a 
Kanizsa Újságot?

Telefonjával beolvasva, ezzel a 
kóddal is elérheti az oldalt.

A Kanizsa Újság korábbi számait  elolvashatja  
a Halis-könyvtár weboldalán is. 
Keresse fel a kanizsaujsag.nagykar.hu oldalt.
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VEGÁN EGYTÁLÉTEL ÉS RÉTES

Gyakran feltesszük magunk-
ban a kérdést, hogy mit is főz-
zünk ma? Így volt ezzel Németh-
né Lakatos Márta is a minap, de 
nem gondolkodott sokáig. Amíg 
megöntözte a konyhaablakban 
pompázó orchideákat, megszüle-
tett a kreatív ötlete is. Egy olyan 
vegán egytálételt állított össze, 
amit elkészíthetünk akár ebédre 
vagy vacsorára. Az összetevők 
harmóniában vannak egymással. 
Sütőzacskóban sült egyszerű, lak-
tató, könnyen emészthető étel – 
ajánlja az elkészítését másoknak 
is Márti.

A ropogós rétest is hasonló el-
gondolásból sütötte.

HOZZÁVALÓK 4 FŐRE:
0,5 kg új fejeskáposzta, 3 db új 
sárgarépa, 80 dkg újburgonya, 
3 db közepes hagyma, 1 db na-
gyobb kaliforniai paprika, 1 db 
padlizsán, 3 db közepes alma, 2 
dl olívaolaj.

FŰSZEREK:
5 gerezd fokhagyma, 1 tk só, 1 tk 
oregánó, 1 tk bors, 1 tk piros őrölt 
paprika.

ELKÉSZÍTÉSE:
A zöldségeket megtisztítjuk, fel-
daraboljuk és összekeverjük a 
fűszerekkel. Ezután az egészet 
sütőzacskóba tesszük, és 180 fo-
kon 50 percig sütjük.

Lassan itt a kerti parti, a grille-
zés időszaka, és ha nemcsak ve-
gán ételt szeretnénk fogyasztani, 
akkor pluszban az étel mellé le-
het kínálni grillezett csirkemellet, 
kolbászkarikákat vagy tarját is.

A MEXIKÓI ZÖLDKÖRET- 
TEL TÖLTÖTT RÉTES 
HOZZÁVALÓI:
1 kg mirelit mexikói zöldségke-
verék, 1 kávéskanál bors, 1 kk só, 
1 kis csokor zöldség zöldje, 5 dl 
tejföl, 2 db tojás, 5 ek olaj. A ré-
teshez használhatunk 8-12 db-os 
bolti réteslapokat, vagy gyúrha-
tunk házi rétest is.

ELKÉSZÍTÉSE:
A megfűszerezett zöldköretet olí-
vaolajon megpároljuk, lehűtjük 
és rárakjuk a réteslapokra. A tej-

fölt, a tojásokat és az olajat össze-
keverjük és egy részét elterítjük 
a tészta egész felületén, majd az 
abrosz segítségével feltekerjük. A 
maradékot rákenjük a rétes tete-
jére, végül 180 fokon 25-30 perc 
alatt aranybarnára sütjük.

BAKONYI Erzsébet

PROGRAMAJÁNLÓ
HEVESI SÁNDOR MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
MARGARÉTA MÓKA – Ölbeli játékok 0-3 éveseknek
Vezeti: Vajda Margit Tel.: +36-30/616-0847

Június 6. (csütörtök) 17 óra 
HAGYOMÁNY ÉS MEGÚJULÁS – a HSMK Népi Díszítőmű- 
vészeti Műhelyének kiállítása
Megnyitja: Halasi Melinda, a Népi Díszítőművészeti 
Műhely vezetője
Közreműködik: Foricsekné Kovács Szilvia – ének
Megtekinthető: június 28-ig, a HSMK földszinti elő-
csarnokában

Június 14., 28. (péntekenként) 17 óra
GÉMKAPOCS TÁRSASJÁTÉK KLUB
Vezeti: Temesi Róbert és Szűcs Sándor

Június 15. (szombat) 17 óra 
A MAGIC RITMO TÁNCCSOPORT ÉVADZÁRÓ GÁLAESTJE
A Kanizsai Fiatalok Közössége Magic Ritmo tánccso-
portja az idei évad díjnyertes, egyedi, változatos tema-
tikájú ko- reográfiáit mutatja be.
Jegyár: felnőtt 3.000 Ft, diák 2.500 Ft. Jegyek a Ka-
nizsai Fiata- lok Közössége vezetőinél és a Honvéd 
Kaszinóban kaphatók.
 
Június 17. (hétfő) 17 óra 
Fatábla és hűtőmágnes festő családi workshop
A programra elővételes jegyek válthatók a HSMK jegy- 
pénztárában június 12- ig. Részvételi díj: páros jegy 
6000 Ft egyéni jegy 3000 Ft

Június 18. (kedd) 19 óra 
HANGOK A FEJEMBEN – SOMOGYI ANDRÁS STAND-
UP COMEDY ÉS PARÓDIA ESTJE
Jegyár: 7.490 Ft és 6.490 Ft. Jegyek kaphatók a www.
tixa.hu weboldalon.
 

MEDGYASZAY HÁZ
Június 6. (csütörtök) 18 óra 
KALANDOZÓ KANIZSAIAK
Madeira, az örök tavasz szigete – Kovács Krisztián és 
Szabó Zsolt előadása
A részvétel INGYENES!

Június 10. (hétfő) 13 óra 
ÉLŐ ÖRÖKSÉGEINK – rajzpályázat kiállítása
A Nemzeti Művelődési Intézet Petőfi Kulturális Prog-
ramja keretében, a Szabadtéri Néprajzi Múzeum 
Szellemi Kulturá- lis Örökség Igazgatósága és a Kul-
turális és Innovációs Mi- nisztérium támogatásával
A részvétel INGYENES!

Június 15. (szombat) 10 -17 óra 
AZ ALEXANDRA KIADÓCSOPORT SZÉPSÉGHIBÁS ÉS 
AKCIÓS KÖNYVVÁSÁRA
Több mint 15.000 különféle könyv már 100 Ft-tól 
elérhető lesz a vásáron.

MÓRICZ ZSIGMOND MŰVELŐDÉSI HÁZ
Június 6. (csütörtök) 17.30 óra 
LÉLEGZŐ IRODALOM SOROZAT
Lélekvakcina
Vendég: Csitáry-Hock Tamás
Az est házigazdája: Pelesz Alexandra író, költő 
A részvétel INGYENES!
Június 14. (péntek) 17 óra 
ÁLLAT AZ EMBERNEK ÜZEN – Ember és a kutya kap-
cso- latrendszere
Előadó: dr. Kovács György etológus, egyetemi tanár
A részvétel INGYENES!

Június 15. (szombat) 16 óra 
MÁJUSFA KITÁNCOLÁS
Helyszín: Közösségi tér – Bajcsa
Szervező: A Bajcsai Kulturális Egyesület



HORTENZIA-SZERELEM KISFAKOSON

NAGYKANIZSA ÉS 
TÉRSÉGÉNEK LAPJA 
XXXVI. ÉVFOLYAM 
13. SZÁM
2024. JÚNIUS 19.

A HALLGATÁS ÁRA, 
VAGY A FÉLELEM BÉRE

további részletek a 11. oldalon

Következő számunk 2024. július 3-án jelenik meg.

Június 9-én folyamatosan frissülő, online tudósítással vártuk 
olvasóinkat. Így mintegy 12 ezren olvashatták, hogy Horváth 
Jácint nyerte a 2024-es polgármesteri választást és a közgyűlé-
si többséget is az ÉVE-frakció adja októbertől. A megválasztott 
polgármester a héten már átvette megbízólevelét (képünkön). 
Horváth Jácinttal a 3. oldalon olvashatnak interjút. A kanizsai 
váltás nagyot futott az országos médiában, de az 50-60 kilo-
méteres körzetben is jó pár meglepő eredmény született.  

ELISMERÉSEK AZ 
EGÉSZSÉGÜGYBEN 

— Semmelweis-nap Kanizsán

Hét adjunktusi kinevezést és mintegy negyven további 
kitüntetést adtak át a kórház magyar egészségügy napja 
alkalmából tartott ünnepségén a Csónakázó-tónál. A Sem-
melweis Emlékérmet Varga Tiborné, az újszülött osztály rész-
legvezető ápolója vehette át. A családi nappal egybekötött 
eseményen főzőversennyel és gyerekprogramokkal is várták 
a dolgozókat és vendégeiket. 

részletek a 2. oldalon részletek az 5. oldalon

Körülbelül 15 éve megláttam egy elhanyagolt hortenzia-
bokrot a virágzás teljében, és leszakítottam egy szálat a 
vázámba. Nem is nagyon foglalkoztam vele, egyszerűen 
szép volt. És egyszer csak észrevettem, hogy gyökeret 
eresztett… — mondta Novák Zsoltné.

Kemény munkával töltött, izga-
lommal teli hónapokon van túl 
az ország. Lecsengett a kam-
pány, egyelőre béke van. Tar 
Mihály választási elemzése.

4. oldal

Az utolsó könyvemet olvasva 
megdöbbentem. Ezért jelentet-
tem be a könyvbemutatón, hogy 
nem írok  többet. Bár az is  igaz, 
az ember nemet sose mondjon...

ÉRDEKES EMBEREK 77. KURUCZ  A DOBOGÓN
A Plastex Kanizsa Kajak-Kenu 
Klub versenyzője a Maty-Éri 
Kajak-Kenu Európa-bajnoksá-
gon K-2 200 méteren bronzér-
mes lett.

A nyári pihenés nem jelenti 
azt, hogy meg kellene feled-
kezni az esetleges előírások-
ról vagy a testi épségünket 
óvó intézkedésekről.

KEZDŐDIK A VAKÁCIÓ

8-9. OLDAL 13. OLDAL 6. OLDAL

VÁLASZTÁSI 
KITEKINTŐ



IMPRESSZUM:
KANIZSA LOKÁLPATRIÓTA HETILAP Felelős szerkesztő: Tar Mihály  • MEGJELENIK KÉTHETENTE • Szerkesztőségvezető: Mikó-Baráth György
Kiadja a Kanizsa Médiaház Nonprofit Kft. •  Felelős kiadó: Tar Mihály ügyvezető • Sportszerkesztő: Polgár László • Tördelés: Molnár Dóra 
Kiadó és szerkesztőség: 8800 Nagykanizsa, Sugár út 8., telefon: 93/787-050 • Reklám-marketing: Tóth Tihamérné 20/519-53-05 • Terjesztési információ: 93/787-050 
Megjelenik: 16.000 példányban • ISSN 0865-3879.

2 KANIZSA ÚJSÁG POLITIKA

VÁLASZTÁSI KITEKINTŐ: 
Komári döntetlen, egerszegi papírforma és a balatoni adok-kapok

Zoltán lett, alaposan megelőzve 
Burcsi Jánost. 

Ami a nagyobb településeket 
illeti, ott is meglehetősen vegyes 
a kép. Ahogy arra számítani is 
lehetett, a kormánypártok nép-
szerűsége Zalaegerszegen tö-
retlen, amit Balaicz Zoltán újabb 
győzelme is igazol. A megyeszék-
hely első embere a következőket 
posztolta a választások estéjén: 
„2014: 64 % ➡  2019: 70 % ➡ 

2024: 73 % 👉 Felkészül: 2029.” 
A kormánypártoknak jelentős 
zalai győzelem volt még, hogy 
megszerezték Letenyét. Ott Vida 
László magabiztosan nyert, le-
váltva ezzel Farkas Szilárdot. Vida 
a szavazatok 69 százalékát kap-
ta. Lenti is maradt a Fidesznél, 
ugyanakkor a vártnál sokkal na-
gyobb csatában. A függetlenként 
induló Sabján Sándor ugyanis 
mindössze 93 szavazattal kapott 
kevesebbet, mint Horváth László. 
Ami hiányzott Sabján Sándornak, 
az megjött Zalakaroson Czirákiné 
Pakulár Juditnak, ő ugyanis 24 
vokssal kapott többet, mint a ki-
hívója, így leváltotta a 2010-óta 
regnáló kormánypárti jelöltet, 
Novák Ferencet. Czirákiné azóta 
már szerepelt Kibeszélő című mű-
sorunkban, ahol a siker kulcsa-
ként azt emelte ki, hogy a válasz-
tók többsége dinamikus változást 
akar a fürdővárosban. A zalakaro-
si képviselő-testületben viszont 
többségben lesz a Fidesz-KDNP. 
E kapcsán Czirákiné leszögezte: 
nem kíván nagypolitikával foglal-
kozni, a cél, hogy a településért 
dolgozzon. Éppen ezért, minden 
megválasztott képviselőnek fel-
ajánlotta az együttműködését. 
Mai szlenggel élve, azt is keve-
sen látták jönni, hogy a Balaton 
közelében lesz két jelentős zalai 
veresége is a kormánypártoknak. 
Hévízen Papp Gábor már február-
ban bejelentette, nem indul újra 
a polgármesteri székért, a Fidesz 
jelöltje így Vértesaljai László lett. 
A függetlenként induló kihívó 
Naszádos Péter volt, aki megle-
pően simán, a szavazatok 61,8 
százalékát kapva szerezte meg 

a címet, ráadásul a független 
jelöltek a testületben is több-
ségben lesznek a fürdővárosban. 
Keszthelyen sem a kormánypár-
tok adják már a polgármestert, 
pedig ott a korábbi országgyű-
lési képviselő és októberig még 
regnáló városvezető, Manninger 
Jenő indult el. Őt Tóth Gergely, a 
VÁRTAK Egyesület jelöltje múlta 
felül, több mint 1000 szavazattal, 
ráadásul a képviselőknél is el-
söprő győzelmet arattak, hiszen 
mindössze egy fideszes jelölt 
nyert körzetet, míg a VÁRTAK 
indulói hetet húztak be. S mind-
ezekre tetőzött még, igencsak 
nem megszokott módon, hogy a 
Fidesz belső csatáiból is kiszivár-
gott némi információ, hiszen az 
eredmények kapcsán Vértesaljai 
László a következőket posztolta a 
Facebookon: „Hévíziek és Keszt-
helyiek is többek között ítéletet 
mondtak. Nem véleményt, ilyen 
arányban ez ítélet. Arról, ami a 
térségünk városaiban vezetés 
címén működik hosszú évek 
óta. Hiszen, - Kiszámítható fej-
lődés nincs. - Valódi térségköz-

pont nincs. - Települések közötti 
együttműködés nincs. - Ifjúsági 
koncepció nincs. - Karizmatikus, 
jövőbelátó vezető nincs...”

Minderre Manninger Jenő rep-
likázott az online térben: „…Fi-
deszben szinte soha nem bírálta 
egy miniszter az elődjét, legfel-
jebb annyit mondanak: én van, 
amit máshogy fogok csinálni. Az 
elhibázott beruházások emlege-
tésével a térség fideszes vezetőit, 
így köztük Nagy Bálintot is lejá-
ratni szintén nem csapatmunka. 
És tudatlanság, az ellenzék vád-
jait elismerni teljes amatőrség és 
ráadásul igaztalan...” 

Ha nem is kavart ekkora vi-
hart, de Csurgón is jelentős 
kormánypárti vereség született. 
A somogyi településen ugyanis 
2006-tól folyamatosan fideszes 
polgármester volt, most azonban 
Ilia Csaba, a Csurgó Város Fejlő-
déséért Egyesület jelöltje kapta a 
legtöbb voksot, megelőzve Füs-
tös Jánost, a kormánypártok in-
dulóját és megszerezve az egyfős 
többséget is a testületben. 

MIKÓ-BARÁTH György

Az országos adatok szerint 
56,09 százaléknyian éltek sza-
vazati jogukkal, a nagykanizsai 
voksolók aránya 53,44 százalék, 
Zalában viszont 57,78 százalék 
volt ez a ráta, ami a legjobb négy-
ben van. Szemlénket kezdjük 
azzal, amire a számtan alapján is 
elég kevés esély mutatkozott. Za-
lakomárban korábban öt ciklust 
vitt végig Varga Miklós, majd őt 
váltotta Csárdi Tamás, aki 2014-
től volt hivatalban, idén azonban 
már nem indult. Az is politikai 
kuriózum, hogy a településen 
hat polgármester- és huszonegy 
képviselőjelölt indult, de ezt így 
sikerült még tovább javítani, hi-
szen Horváth Zoltán és Baranyai 
Attila is 381 voksot kapott, ezzel 
döntetlen lett a végeredmény. 
Így valószínűleg meg kell ismé-
telni a választást. Érdekesség, 
hogy ezúttal meglepően sok 
remi született Zalában: a komári 
eredmény mellett Belsősárdon, 
Szijártóházán és Zalaboldogfán 
alakult ki a polgármesterjelöltek 
között szavazategyenlőség.

Kerkateskándról is írtunk már, 
hiszen a Kerka-menti faluban 
1994 óta – ez szintén kuriózum 
– Zsálek Ferenc a polgármester, 
most azonban kapott négy kihí-
vót is, összesen öten indultak. 
A falunak 168 lakosa van és ők 
a váltás mellett döntöttek: az új 
polgármester Fehér Norbert lett. 
Szintén váltottak Szepetneken. 
Vlasicsné Fischl Timea ugyanis 
jelentősen lemaradt Gergály Sza-
bolcstól, aki a szavazatok 59,53 
százalékával lett a dél-zalai tele-
pülés új vezetője. Érdekes csere 
történt Nagyrécsén is, hiszen itt 
a 2010-től regnáló Laskai Bélát 
előzte meg az a Várfalvi Tibor, 
aki idén márciusban került be a 
kanizsai ügyrendi bizottságba. Ez 
a pozíció egyike volt annak az öt-
nek, amit a Fidesz évekig üresen 
hagyott, majd három hónappal 
a választások előtt feltöltött. De 
új első embere lesz októbertől 
Eszteregnyének is, hiszen a reg-
náló Kele Lajos végül nem indult 
a voksoláson. A győztes Szilágyi 
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– Aki visszanézte a videómeg-
osztón a tizedikei, hajnali interjút, 
hallhatta, akkor is így kezdtem: 
Meglepődött? Hiszen az első va-
sárnapi beszélgetésünknél még 
elég feszültnek tűnt.

H.J: Igen, mert nem tudtuk, 
hogy mit jelent a magas részvétel. 
Két opció volt előttünk. Az egyik, 
hogy bejött a Fidesz mozgósítása, 
a másik pedig az, hogy a nagyobb 
településeken inkább az ellenzéki 
szavazók mozdultak meg. Szo-
rongva vártuk, hogy végül melyik 
lesz igaz, szerencsére a második 
jött be. 

 – 18 év után nem a Fidesz adja 
a polgármestert Kanizsán, ez – fő-
leg ellenzéki oldalon – országos 
szinten is nagy médiafigyelmet 
váltott ki. Mit gondol, az eredmény 
és a magas részvétel mennyiben 
köszönhető a TISZA Párt megjele-
nésének? 

H. J.: Valóban sok helyen lehe-
tett az eredményről olvasni a vá-
lasztás utáni napokban, Pápa van 
még hasonló helyzetben (Pápán 
a rendszerváltás óta csak fideszes 
polgármester volt, most az össze-
ellenzéki induló nyert – a szerk.). 
A nagy mozgósítás kapcsán illik 
megköszönnöm, hogy a TISZA 
szavazói nem hagyták üresen a 
másik lapot és az ellenzéki jelöltre 
és a változásra szavaztak. Éreztük, 
hogy a közhangulatban benne van 
a váltás. Ilyen impulzusok utoljára 
2021 őszén értek minket, az ellen-
zéki előválasztás kapcsán. Azóta 
azonban nem. 

– Eltelt most már két hét. Visz-
szagondolva, mi lehetett a siker 
kulcsa? 

H.J: 10 év munka van benne a 
részemről, ami a polgármesteri 
tisztséget illeti. Fejlesztési oldal-
ról nagyon sok ismeretségem volt 
már akkor is, így inkább azt mon-
danám: a 25 év szakmai és 10 év 
politikai múlt mindenképpen kel-
lett hozzá. És az is kellett, hogy a 
választók is úgy látták, ebben a 
10 évben hiteles tudtam marad-
ni. A hitelesség kérdése a 2019-
es időszakot követően is, amikor 
többségünk lett a közgyűlésben, 
nagyon fontos volt. Hiszen mi el-
lenzékben is megszavaztuk azokat 

az előterjesztéseket, amikről úgy 
gondoltuk, hogy jók. Aztán a több-
ségi döntéseink kapcsán pedig 
kijelenthetem, hogy 95 százaléká-
ban most is ugyanazt a határozatot 
hoznánk meg. Az Éljen VárosuNk! 
Egyesületet végig jellemezte 
az összetartó egység. Az egyfős 
többségünket meg tudtuk őrizni, 
nem sikerült azt nekik megbon-
tani. Belül nyilván voltak nézet-
különbségek, de azokkal semmi 
baj nincs, hiszen az értelmes viták 
viszik előre a politikát. Az is sikerre 
vezetett, hogy látták a kanizsaiak, 
mi tudunk együtt dolgozni. Nem 
pedig a széthúzás volt jellemző 
ránk, mint mondjuk Miskolcon 
vagy Egerben. Mi nem olyanok 
vagyunk, mint a Fidesz, hogy van 
egy központi utasítás. Hozzánk 
sok önálló gondolattal rendelkező 
politikus jött, mégis egységben 
tudtunk maradni.

– Az ÉVE oldaláról körzetet nyert 
Gábris Jácint, Berta Krisztián, Ká-
rolyi Attila, Fodor Csaba, Schauta 
Marcell és Gondi Zoltán. Itt Gondi 
Zoltán kapcsán mindenképpen 
érdekes, hogy megverte a regná-
ló Tóth Nándort, aki a helyi Fidesz 
egyik veterán, meghatározó poli-
tikusa. A többség ugyan megvan, 
de különösen fájó lehet Balogh 
Tünde és Bodó László veresége. 

H.J: A vereség mindig fáj. Bodó 
László esetében nyilván nehezeb-
ben érthető, de tudtuk, hogy a 
Fidesz egyetlen esélye, ha a koráb-
ban sikeres Balogh Lászlót indítja 
el és ezt meg is tették. Pedig Bodó 
László rengeteget dolgozott azért 
a körzetért és a legtöbb fejlesztést 
ott tudtuk végrehajtani. Természe-
tesen mi dolgozunk tovább ezért a 
körzetért is. Tünde nagyon vékony 
jégen táncolt ismét. De ezt így is 
szép eredménynek mondhatom, 
az országgyűlési választásokhoz 
hasonlítva. Most Tünde jobban 
szerepelt, mint akkor én, mi. Na-
gyon fájt a 8-as körzet is, hiszen 
alig volt különbség a két jelölt kö-
zött. Nyeste Péter is óriási munkát 
tett a kampányba, nagyon büszkék 
vagyunk rá, hiszen itt is sokkal job-
ban teljesítettünk, mint ’22-ben. 
Gondi Zoltán eredménye nem 
lepett meg, sokat elemeztünk és 

ezen a körzeten már látszódott, 
hogy alakul a váltás a mi javunk-
ra. Az viszont meglepő volt, hogy 
a kiskanizsai kört is megnyerte. A 
10-es körzetben Peszleg Attila új 
szereplőként jött, Dénes Sándor-
ral szemben pedig helytállt. Sőt, 
a Corvin utcát meg is nyerte (213-
205-ös arányban, a szerk). Erre 
tudunk építeni, szeretnénk, ha ez 
a csapat együtt maradna. 

– Az első lépesek kapcsán ko-
rábban már Kibeszélő című műso-
runkban említette, hogy fel fogja 
keresni Cseresnyés Péter, országy-
gyűlési képviselőt. Van már egy 
listája, mik kerültek még előre a 
lajstromban?

H.J: Konkrét sorrendem nincs, 
ez inkább elvi dolog. Az első nyil-
ván az adminisztráció, az alakuló 
ülés. Szeretnénk, ha a kormánnyal, 
azokban az ügyekben, amikben 
egyetértés volt, legyen meg a 
továbblépés lehetősége. Minden-
képpen tárgyalni kell az M9-es út 
és a gazdasági fejlesztések kap-
csán. El kell indulnunk a jövő évi 
költségvetéssel, hiszen az idei már 
nagy mozgásteret nem enged. Lát-
ni kell, hogy nagyon megcsúszott 
a kormány az EU-s forrásokkal, így 
a már előkészített projekteket mu-
száj gyorsan folytatni. De leszögez-
hetem, előről át fogjuk tekinteni 
az összes területet, ahogy 2019-
ben tettük. Le kell ülni az összes 
cégvezetővel, a következő 2 év 
várható tendenciáit is át kell nézni. 
Valamint a szomszédos városokkal 
is szorosabb szövetséget kell kiala-
kítani, gondolok itt Keszthelyre, 
Zalaegerszegre, Zalakarosra, Lete-
nyére és Csurgóra. 

– Amik a mi híreink alatt leg- 
gyakrabban előjönnek mint online 
panasz vagy éppen kívánalom, 
azok a megfelelő munkahelyek és 
azok hiánya, valamint az utak, jár-
dák állapota. Adja magát a kérdés, 
hogy mindezek javítása kapcsán 
már van-e terve? 

H.J: A munkahelyek kapcsán 
teljesen jogos az elvárás. Hiszen 
olyan ígéretek voltak, amik csak 
felröppentek, aztán nem valósul-
tak meg. Le kell szállni a földre. 
Muszáj most már erről értelmesen 
beszélni. Vannak adottságaink, 

remélem, hogy ezt sikerül jól me-
nedzselni. Nem tudom, hogy a 
korábbi tárgyalások hol akadtak 
el, hiszen ezekről nekünk a polgár-
mester nem számolt be, amikről 
meg igen, ott láthattuk, hogy nem 
történt semmi, elég, ha a vagon-
gyárra gondolunk. Nekünk is saját 
utakat kell keresni. S ha már utak: 
ez minden városban elsődleges. 
Hiszen az emberek napi életét be-
folyásolja. Ha van erős gazdaság, 
akkor több jut erre is. Ezért is kell a 
gazdaságfejlesztéssel kezdeni va-
lamit. Előre fogunk menni, apróbb 
lépéseket már tettünk és a TOP-al 
most is fogunk, de azt le kell szö-
geznem, ez sem fogja megoldani 
azt, hogy minden utat felújítsunk 
és hogy minden helyi lakó háza elé 
külön parkoló készüljön. 

– A 2019-es ciklus első időszaká-
nak egyik legnagyobb vitája volt 
az alpolgármester és tanácsnoki 
rendszer kérdése. Most ezekkel 
mit kezd, mennyi alpolgármestert 
tervez, valamint marad-e a tanács-
noki poszt?

H.J. Az alpolgármesteri szám és 
személyeket tekintve nekem kell 
beterjeszteni, de a frakciónak kell 
elfogadni. Mindenképpen komp-
romisszumra kell jutnom, 2-3 
verzió van a fejemben. Erről a vá-
lasztás előtt nem egyeztünk meg, 
a választási megállapodásunk erre 
nem tért ki. A nyár végén fogunk 
róla egyeztetni komolyabban a 
frakcióval. Ez az átmeneti 4 hónap 
erre lehetőséget ad. A tanácsnoki 
rendszer, függ attól, hogy miként 
állunk fel a bizottsági és az alpol-
gármesteri pozíciókban. De ne-
künk ez sokat segített, hogy egy-
egy tanácsnok a szakterületéről 
tudott plusz munkát hozzátenni. A 
Fidesz itt elsősorban a fizetségen 
volt kiakadva. De messze-messze 
több munkát raktak bele, mint ami 
a fizetség volt, nem beszélve arról, 
hogy ha mindezt a polgármester 
fizetségéhez és az azért elvégzett 
munkájához viszonyítom. Meg-
látjuk, mik azok a területek, amik 
hiátusok lehetnek. Ha lesznek ilye-
nek, akkor maradhat a tanácsnoki 
rendszer, de ez már tényleg az 
utolsó egyeztetéseken fog eldőlni. 

MIKÓ-BARÁTH György

INTERJÚ HORVÁTH JÁCINTTAL, 
NAGYKANIZSA MEGVÁLASZTOTT POLGÁRMESTERÉVEL
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A HALLGATÁS ÁRA, VAGY A FÉLELEM BÉRE
LECSENGETT A KAMPÁNY, EGYELŐRE BÉKE VAN 
(Tar Mihály választási elemzése)

Kemény munkával töltött, iz-
galommal teli hónapokon van túl 
az ország. Nemesnek kevésbé, 
nemtelennek sokkal többször 
nevezhető, a kormánypártok 
részéről minden létező eszközt 
bevető kampány ért véget. So-
kan sokszor hittük már Magyar-
országon, hogy a közéletmoráli 
színvonal már nem süllyedhet 
mélyebbre, de minden kampány 
újra és újra bizonyítja, hogy nincs 
alja, mindennél is van lejjebb. 
Így volt ez Nagykanizsán, és így 
volt ez a környéken sok helyen. 
Váratlanul felbukkanó helyi ön-
jelöltek sokfelé és legalább olyan 
váratlanul megjelenő új politikai 
erő tette sokszor átláthatatlanná 
úgy a helyi, mint az országos erő-
viszonyokat. 

AZ EGYBITES  
KOMMUNIKÁCIÓ  
VISSZANYAL

Valami volt a levegőben, ezt 
már évek óta lehetett érezni 
nem csak Nagykanizsán. Azt, 
hogy pontosan mi, nehéz lenne 
megfogalmazni, de egyre nőtt 
azok száma, akik azt gondolták, 
elég a kormánypárti pökhendi-
ségből, a harcból, az állandó el-
lenségkeresésből, a gyűlöletből. 
Mindenféle okon életben tartott 
veszélyhelyzeti kormányzás, a 
döntések átláthatatlansága so-
kakban keltett bizonytalanságot, 
de legalább annyi emberben 
ellenérzést. Rosszul mérte fel a 
Fidesz nagykanizsai parlamen-
ti képviselője, a térség – sokak 
szerint – Voldemortja is a fontos-
ságukat. A ’22-es választásokra 
nagy zajjal behirdetett cseh va-
gongyár nagykanizsai érkezé-
se, a Modern Városok Program 
végleges eltörlése nem hajtotta 
előre a bizalom szekerét. Ráadá-
sul a „Tungsram-elbocsátások” 
körüli mellébeszélés, tagadás, 
majd beismerés is sokak szemét 
nyitotta rá a valóságra. Az pedig 
már csak hab volt a tortán, hogy 
Cseresnyés öt év alatt egyszer 

sem tartotta szükségesnek, hogy 
megjelenjen a nagykanizsai ön-
kormányzat ülésén. Eközben per-
sze a közösségi oldalak zengtek a 
falunapi szereplésekről, a fontos, 
de inkább kevésbé jelentős beru-
házások átadási ceremóniáiról, 
de Nagykanizsa nem volt fontos. 
Az meg csak természetes volt, 
hogy a központi mantrák folya-
matosan jelen voltak, Brüsszel 
megállításától, a békepártiságig. 
Ezek megmérettek, könnyűnek 
bizonyultak.  

KANIZSAI FIDESZ ÉS 
A VÁROSI SAJTÓ

Évtizedes kommunikációs te-
rületen szerzett tapasztalataim 
alapján előre jósoltam, hogy az 
a bojkott, amit a kormánypárti 
„fontos emberek” hirdettek a 
Kanizsa Médiaházzal szemben, 
csak bukással járhat. Nem tu-
dom, hogy ki adta ezt a hülye 
tanácsot a kanizsaiaknak, de 
már az első pillanatban ki kellett 
volna rúgni, mert ez a fajta kom-
munikáció csak hátrányszerzésre 
volt alkalmas. Ezt ma már a vá-
lasztási eredmények számai is 
bizonyítják. Többszörös lejárató 
kampány célpontjaként persze 
ezt nem nagyon bánom, de még 
az ilyen akciók ellenére is rendre 
beszámoltunk a kormánypárti ál-
láspontokról a különböző ügyek-
ben. Már persze csak akkor, ha 
volt nekik, mert sokszor még a 
„hivatalos” facebook-oldal sem 
adott információt.   

KANIZSÁN (IS) 
ÁRADT A TISZA

Orbán Viktor miniszterelnöktől 
tudjuk, hogy fényes győzelmet 
arattak a kormánypártok a hely-
hatósági és uniós választáson. 
Persze ő mi mást is mondhatott 
volna, még akkor is, ha összessé-
gében többszázzal kevesebb ön-
kormányzati tisztséget szereztek 
az országban. Persze nem lehet 
hallgatni az új erő, a hagyomá-

nyos politikai oldalakra be nem 
sorolható Magyar Péter felbuk-
kanásáról. Sokan, sokféle módon 
értékelték már az ex igazságügyi 
miniszter exférjének felbukkaná-
sát, ettől itt most eltekintünk. Az 
azonban tény, hogy sok embert 
megmozgatott, előadásain a már 
jól ismert szófordulatok másképp 
ültek, mint azok eredetijükben 
évekkel korábban. Magyar Péter 
előtt nyitott a pálya: A Fidesz ke-
belén nevelkedett, „kivetkőzött” 
politikus a következő években 
bizonyíthat. 

MINDEKÖZBEN AZ 
ELLENZÉK…

Mindeközben Nagykanizsán, 
az országban egyedüliként meg-
maradt az egy fős többséget adó 
Éljen VárosuNK! Egyesület frakci-
ója.  A fideszes polgármesternek 
ez jelentősen megkötötte a kezét, 
cserében az ÉVE idővel nekiállha-
tott a város dolgait rendbe tenni. 
Nem voltak könnyű helyzetben, 
mert a polgármester-parlamenti 
képviselő páros, ahol csak lehe-
tett, megpróbált keresztbe tenni. 
Ami elé csak lehetett, akadályt 
gördítettek, de így számtalan 
beruházás ért véget vagy tart a 
vége felé Nagykanizsán. Mivel a 
gyűlöletcunamival érkező kesz-
tyűt az ÉVE képviselői nem vet-
ték fel, a közösségi oldalakat, a 
megyei kormánysajtót, vagy épp 
a helyi süteményes oldalt ellepő 
rágalmakra a legtöbb esetben 
nem reagáltak. Ezzel pedig sok, 

korábban kormánypárti szavazó 
szimpátiáját is megnyerték. Így 
aztán nem csoda, hogy október-
től Nagykanizsa polgármestere 
az ÉVE jelenlegi frakcióvezető-he-
lyettese, Horváth Jácint lesz. A 
választók a frakció valamennyi 
tagját visszajuttatták, miközben 
Balogh Lászlónak kicsengettek. 
…pedig sokakat érdekelne, hogy 
mégis ki a magyar, mert ez évek 
óta lóg a levegőben. 

A FÉLELEM BÉRE, AVAGY 
HALLGATNI ARANY

Komoly bajba kerültek a nagy-
kanizsai kormánypárti oldallal 
szimpatizáló, a nyilvánosságot 
biztosító papíripari, illetve vir-
tuális termékek. Sajtónak nehéz 
nevezni egy Zalakockát, ahogy a 
fideszes közösségi szatelit-olda-
lakat is. Odáig sikerült süllyed-
ni, hogy a nagykanizsai hírek 
között nem szerepel a választás 
végeredménye. A nagykanizsai 
„újságírók” által szerkesztett ol-
dalon Letenye polgármesteréről 
sok mindent megtudhat az ol-
vasó, de Nagykanizsa úgy tűnik, 
nem számít. Nincs ezzel semmi 
baj, mert az eredmény ettől még 
az lett, ami. A polgármester és a 
többség is az Éljen VárosuNk frak-
cióhoz került úgy, hogy csak hat 
fideszes és egy Mi Hazánkos kép-
viselő jutott a testületbe.  Sokak 
nevében kívánunk valamennyi 
megválasztott tisztségviselő-
nek eredményes és tisztességes 
munkát a következő öt évre!

A kocka nem csak Nagykanizsán fordult. A zalai városok közül Keszt-
hely, Hévíz, Zalakaros, Zalaszentgrót is ellenzéki vezetésű lett. Egye-
bek mellett Szepetneken, Surdon, Zalamerenyén sem kértek a válasz-
tók a fideszes kézi vezérlésből. A szomszédos Somogyban is veszített 
a kormánypárt több helyen. Így Siófok mellett már Balatonboglár és 
Fonyód is ellenzéki többséget tudhat magáénak, de a tóbotrány két 
főszeplője Zákány és Gyékényes is átfordult. Zákányban ráadásul 
megmaradt a polgármester, aki – ha nem mond le – kemény korszakra 
számíthat a következő 5 évben.



BIKA (04.21-05.21):  Ne harcoljon folyton önmagával. Engedje el a gondjait, és keresse fel az élményekben gazdag összejöveteleket, találkozókat. Erre a nyári 
szabadsága idején bőven lesz lehetősége.
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ELISMERÉSEK AZ EGÉSZSÉGÜGYBEN 
— Semmelweis-nap Kanizsán

1992 óta július elsejét a ma-
gyar egészségügy napjaként 
tartják számon. 1818-ban ezen a 
napon született Semmelweis Ig-
nác orvos, aki a gyermekágyi láz 
okának felderítésével az anyák 
megmentőjeként vált ismertté. 
Ez alkalomból az ország számos 
pontján tartanak megemléke-
zéseket, ahol az egészségügyi 
dolgozók tevékenységét szakmai 
elismerésekkel jutalmazzák. A 
Nagykanizsai Kanizsai Dorottya 
Kórház a hagyományoknak meg-
felelően mintegy két évtizede a 
Csónakázó-tónál szervez családi 
nappal egybekötött ünnepséget, 
amit idén a megszokottnál előbb, 
június 14-én tartottak. Az esemé-
nyen Balogh László polgármester 
is köszöntötte a résztvevőket, aki 
beszédében az intézmény össze-
tartó erejét hangsúlyozta, hiszen 
mint mondta, az ott dolgozók 
nem tömeget, hanem közösséget 
alkotnak. Úgy fogalmazott: saját 
belső erővel, önmagát fenntartó 
hittel, közös céllal és misszióval 
rendelkezik.

Csaknem negyven kitüntetést 
adtak át az eseményen, így a hét 
adjunktusi kinevezés mellett ki-
osztották a kiváló kórházi dolgozó 
elismeréseket és a főigazgatói di-
cséreteket, valamint az önkéntes 
munkát végzők tevékenységét is 
jutalmazták. Brünner Szilveszter, 
a Nagykanizsai Kanizsai Dorottya 
Kórház főigazgatója kiemelte, 
ezzel köszönik meg a dolgozók 
egész éves áldozatos munkáját. 
Úgy fogalmazott: ez a kórház éle-
tében a legfontosabb nap.

A Semmelweis Emlékérmet 
Varga Tiborné, az újszülött osz-
tály részlegvezető ápolója vehet-
te át, aki negyven év után idén 
nyugdíjba vonul. Elmondta, nem 
gondolta, hogy ilyen hatalmas 
kitüntetéssel zárhatja a pályá-
ját. – Ez nagyon nagy dolog, és 
én csak azt tettem, ami belülről, 
a szívemből jött – fogalmazott. 
– Átadtam mindent a munka-
társaimnak, illetve a fiataloknak 
megmutattam mindent, amit 
lehetett az osztályon. Próbáltam 
mindenhol eleget tenni. Talán 
most már egy kicsit elfáradtam 
és szerettem volna nyugdíjba 
vonulni – folytatta Varga Tibor-
né. Az ápoló pályaválasztásának 
motivációját is felidézte. Mint 
mondta, már a középiskolai gya-
korlat idején is nagyon szerette a 
gyerekeket, így ez vezérelte már 
fiatalként is. – Eleinte én a gyer-
mekosztályon dolgoztam, majd 
később kerültem át az újszülött 
részlegre főnővérnek. Imádtam a 
gyerekeket. Úgy gondolom, hogy 
a felnőtt osztályon is biztosan 
tudtam volna dolgozni, de nem 
tudtam elképzelni, hogy ott tevé-
kenykedjek, és a gyerekosztályon 
szerettem volna dolgozni. Ahogy 
átkerültem az újszülöttrészlegre, 
a kis esetlen babák nem voltak 
annyira érdekesek, mint a na-
gyobbacskák. Kihívás volt, hogy 
elfogadjam és megtaláljam a 
szépséget ebben a munkában 
is. Egy újszülött nem tudja meg-
mondani, hogy mi a baja, de egy 
újszülött is ugyanúgy tud moso-
lyogni és ugyanúgy tud hálás len-

ni. Ezt nehéz volt megélni, mert 
egy pici gyerek megmondja, 
mit szeretne, mozog, jár, totyog. 
Eleinte nem gondoltam volna, 
hogy ez lesz, viszont néhány év 
elteltével nem kerültem volna 
már vissza a nagyobb gyerekek 
közé. Szerettem volna maradni, 
megtaláltam a szépségét ennek 
az egésznek – tette hozzá.

A kitüntetések mellett a csa-
ládokra is hangsúlyt fektettek 
az eseményen. Csapatépítés, 
főzőverseny és szépségkirály-
nő-választás is várta a dolgozókat 
és hozzátartozóikat a Csónaká-
zó-tónál, míg a gyerekek számára 
tűzoltó és rendőrkutya-bemuta-
tóval készültek. A munkavállalók 
és rokonaik összesen csaknem 
ezren vettek részt a programon, 
de nem csupán az egészségügyi 
dolgozók irányába nyitott a kór-
ház. Brünner Szilveszter főigaz-
gató elmondta, az ő feladatuk a 
nagykanizsai emberek gyógyí-
tása, amihez a tájékoztatásuk is 
hozzátartozik. Mint fogalmazott: 
azt láttam, hogy a dolgozók sze-
retnék azt, ha az általuk elvég-
zett munkát meg is mutatnánk 
a lakosságnak. – A nagykanizsai 
kórház dolgozói rengeteget dol-
goznak. Évről évre nő ez a mun-
ka, egyre nagyobb az ellátási te-
rületünk. Egyre több lesz a beteg, 
ugyanakkor a szakmaiságunk is 
egyre magasabb színvonalú, és 
azt gondolom, hogy napjainkra 
érte el az a csúcsot, ami a törté-
netében valaha volt – mutatott rá 
Brünner Szilveszter.

A főigazgató kiemelte azt is, 

fontosnak tartják, hogy ezt a 
munkát bemutassák, hiszen a la-
kosságnak tudnia kell arról, hogy 
a kórház munkatársai milyen 
odaadó munkát végeznek. – Nyi-
tottak arra, hogy a legmodernebb 
orvosi technikákat alkalmazzák a 
betegek gyógyítása kapcsán. Az 
utóbbi években olyan dolgok tör-
téntek a nagykanizsai kórházban, 
amiket korábban elképzelni sem 
tudtunk. Fantasztikusan működ-
nek az osztályaink és ezt szeret-
nénk megmutatni a lakosságnak 
– mondta el.

A lakosság tájékoztatása kap-
csán a főigazgató azt is hozzátet-
te, nagyon fontos az edukáció, 
hiszen minél többet tudnak az 
emberek az egyes betegségek-
ről, valamint arról, hogy hogyan 
vigyázzanak magukra, akkor ne-
kik, az orvosoknak annyival keve-
sebb dolguk lesz.

TÓTH Csilla



IKREK (05.22-06.21):  A kudarcos múltra nem lehet jövőt építeni. Lépjen ki a nagyvilágba, ha magányosnak érzi magát. Ha az útszéli pocsolyában észreveszi a 
megcsillanó kék eget, akkor már jó úton jár.
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ITT A NYÁR (ÉS VELE EGYÜTT A VESZÉLYEI IS)
A kedvező időjárásnak, a szabadságoknak, valamint az iskolaév végének köszönhetően egyre többen töltik el szabadidejüket a szabadban. A 
nyári pihenés azonban nem jelenti azt, hogy meg kellene feledkezni az esetleges előírásokról vagy a testi épségünket óvó intézkedésekről.

MEGKÉRDEZTÜK 
Sok más termékkel ellentétben a gyümölcsök ára nem emelkedett a tavalyihoz képest, amit a stábunk által megkérdezett keres-
kedők is megerősítettek. Ebben az időszakban számos hazai termésből lehet válogatni a piacokon, melyek közül nyár elején a 
sárgabarack, a cseresznye és a meggy a legkeresettebb. Stábunk a jelenlegi árakról kérdezte a kanizsaiak véleményét.

– DRÁGÁK A GYÜMÖLCSÖK?

Ezekben a hetekben számos 
szezonális gyümölcs kapható a 
piacokon – a Vásárcsarnok stand-
jainál például a sárgabarackot 
keresik sokan, aminek kilója most 
800 és 1000 forint között van 
átlagosan. A megkérdezett keres-
kedőktől megtudtuk, az elmúlt 
hónapok időjárása sok szempont-
ból befolyásolta az idei termést. 
Főleg a meggy és cseresznye álla-
gára volt hatással, ami elsősorban 
az esőzések számlájára írható.

Az infláció hatása az élet szá-
mos területén érezhető, de a 
gyümölcsök esetében idén sze-
rencsések a vásárlók, ugyanis az 
árak tekintetében nem történt 
emelkedés. Egyes fajták – pél-
dául a cseresznye – még olcsób-
ban is kaphatóak, mint tavaly. A 

kajszibarack kilójáért egy évvel 
ezelőtt akár 1200 forintot is fi-
zetniük kellett a vevőknek, míg 
idén már 800 forintért is meg-
vásárolhatják. Vannak azonban 
olyanok, akik szerint így is drágák 
a gyümölcsök. Palicz Zoltánné fő-
ként a férjének vásárol. – Például 
most éppen málnát vettem. Az 
600 forint egy kis edénykében 

és az almát, de ebben az időszak-
ban a szezonális gyümölcsöket 
keresi inkább.

Nemcsak negatív hatásai van-
nak az időjárás változásának, 
hiszen az egyes fajtákat a meg-
szokotthoz képest jóval korábban 
– akár két-három héttel előbb – és 
olcsóbban is be lehet szerezni. 
Vannak, akik nyersen fogyaszt-
ják a gyümölcsöket, de akadnak 
olyanok is, akik főként befőzésre 
vásárolnak, mint például Molnár 
Jánosné, aki forgatásunk idején a 

ezt el lehet tűr-
ni még – emel-
te ki. Azt is el-
mondta, szinte 
minden fajtát 
szeret, például 
a cseresznyét 

meg terem nekem is – mondta 
el. Hozzátette, szerinte elfogad-
hatóak az árak, de ő úgy látja, sár-
gabarackból idén jóval kevesebb 
van.

Azt is megtudtuk, a kanizsai 
vevők többsége elsősorban a 
hazai árut keresi, és ahogy azt 
a megkérdezettek elmondták, 
a minőséget tartják szem előtt, 
amiért akár magasabb árat is haj-
landóak fizetni.

TÓTH Csilla

– fogalmazott. 
Mint mondta, 
hiába csökken-
tek az árak, sok 
gyümölcs még 
mindig nagyon 
drága.

Palicz Zoltán nem ért minden-
ben egyet a feleségével. – Sze-
rintem még annyira nem drága, 
mint ahogy a feleségem mondta, 

sárgabarackok-
ból válogatott. 
– Most befőzni 
viszem, de szok-
tam venni cse-
resznyét meg 
ribizlit is. Más 

Június az a hónap, amikor meg-
nyitnak a strandok. Egyéves kény-
szerszünetet követően már várja 
a látogatókat a bázakerettyei 
fürdő, de a kanizsai létesítmény 
is a hónap első napjától üzemel, 
igaz korlátozott szolgáltatásokkal. 
A teljes nyitásra városunkban az 
iskolaszünet kezdetéig várni kell.

–Jelenleg csak az uszodán 
keresztül lehet megközelíteni 
a medencéket és június 22-től 
fog üzemelni a strandpénztár. 
Ezzel egyidőben a játszóházat is 
beüzemeljük, ami tavaly nagyon 
népszerű volt vendégeinknél, 
illetve a felső öltözőket, vizesb-
lokkokat és a strandbüfét is ekkor 
fogjuk megnyitni – tudtuk meg 
Karácsony Károlytól, a Kanizsa 
Uszoda és Strandfürdő Kft. ügy-
vezetőjétől.

Stábunk forgatási tapasztalatai 
alapján a látogatói szám a június 
közepi átlagot hozta, a nagyobb 
embertömegre majd a teljes ki-
nyitást követően kell számítani, 
azonban az tény, hogy nem érke-
zett panasz arra, hogy valaki nem 
rendeltetésszerűen használta 

volna a létesítményt. Sajnálato-
san azonban ilyenkor mindig fel 
kell hívni a figyelmét az embe-
reknek – különösen a fiatalabb 
generációnak –, hogy a felhőtlen 
nyaralás csak akkor működik, ha 
a veszélyhelyzetekkel is tisztában 
vannak. A rendőrség évről évre 
meghirdeti a figyelemfelhívó 
kampányát a nyár kockázataival 
kapcsolatban, amely a fiatalok 
mellett a szülőket is tanácsokkal 
látja el. – Az alapszabályokat, pél-
dául, hogy felhevült testtel nem 
ugrálok vízibicikliről, matracról 
a vízbe már mindenki hallotta, 
azonban érdemes ilyenkor átis-
mételni. Fontos, hogy legyenek 
olyanok a társaságban, akik fi-
gyelnek a másikra, például, hogy 
italosabb állapotban – bármeny-
nyire jó úszó is – az élővizekben 
nehogy meginduljon. Aki nem 
tud úszni, ő a deréknál magasabb 
vízbe már ne menjen bele, mert 
bármi történhet, eleshet, görcsöt 
kaphat, és mindjárt megvan a baj 
– nyilatkozta Tóth László, a Zala 
Vármegyei Rendőr-főkapitányság 
bűnmegelőzési alosztályvezetője.

A rendőrtiszt hangsúlyozta, a 
gyerekeket ne nagyon engedjék 
el a szülők egyedül strandra, külö-
nösen igaz ez a élővizes területek-
re. Gépkocsis utazással a strandra 
pedig sem élő állatot, sem pedig 
alvó gyermeket nem szabad akár 
egy percre sem magára hagyni 
az utastérben a gépjármű túlhe-
vülése miatt. Ha a kijelölt strand-
fürdőkbe elengedik a gyerekeket, 
akkor érdemes megbeszélni, 
hogy mikor jelentkeznek le, azon-
ban szerinte a legfontosabb, hogy 
felnőtt mindig legyen a közelben 
a strandoló fiatal esetében. Ha-
sonlóan fontos téma a vagyonvé-
delem is: a szakemberek tanácsai 
szerint érdemes használni az 
értékmegőrzőket, készpénzből 
lehetőleg minél kevesebbet vi-
gyünk magunkkal és inkább pre-
feráljuk a kártyás fizetést.

A nyár veszélyei a fiatalok 
esetében azonban nemcsak a 
strandokra korlátozódnak, hiszen 
ilyenkor nyitnak ki a szórakozó-
helyek is. Magyarországon hiába 
bűncselekmény az ittas vezetés 
és a kábítószer-fogyasztás, nem 

egyedi eset, hogy valaki a saját 
és környezete épségét kockáztat-
va tudatmódosult állapotban ül a 
volán mögé. Ebben az évszakban 
az úgynevezett diszkóbalesetek 
száma is magasabb emiatt. – Az 
egész estés felpörgött ritmusban 
akik szórakoznak, hazafele lehet, 
hogy ugyanilyen ritmusban akar-
nak vezetni. Ebből mindig baj szo-
kott lenni, nem gyakorlott sofőrök 
ne vállaljanak – pláne nem több-
kilométeres – utazásokat. A fiata-
lokkal kapcsolatban tanács a szü-
lőknek, hogy inkább ők maguk 
menjenek el a gyerekükért, mint-
hogy a fiatalok próbáljanak haza-
jönni személygépkocsival. De a 
fiatalok is leginkább a tömegköz-
lekedést használják – tette hozzá 
Tóth László.

A bűnmegelőzési alosztályve-
zető hangsúlyozta, az alkoholfo-
gyasztásra vonatkozó szabályokat 
illetve a szórakozóhelyeken muta-
tott felelős magatartást első kör-
ben a szülőktől kell megtanulnia 
a fiatalabb generációnak.

KÁLOVICS Tibor



RÁK (06.22-07.22):  Az a legfontosabb, ha meg van elégedve önmagával. Nem kell mindig a külvilág elismerésére figyelni, várni. Csak tegye a dolgát pontosan 
és hibátlanul.
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EB-LÁZ ITTHON IS
Június 14-én kezdődött a 17. labdarúgó Európa-bajnokság, amelyen a magyar válogatott is szerepel. A nemzeti tizenegy elmúlt 
években produkált játéka, valamint csoportelsőként való kvalifikációja miatt valóságos futballőrület tapasztalható országszerte 
és ebből Nagykanizsa sem marad ki. 

1960 óta bonyolítják le a lab-
darúgók kontinenstornáját. Az 
első megmérettetések közül 
kettőre is kijutott a magyar válo-
gatott, 1972 után viszont hiába 
kerestük hazánk fiait a mezőny-
ben. Egymást követték az Eu-
rópa-bajnokságok és a magyar 
csapat folyamatosan kiesett a 
selejtezőben, a felnövekvő ge-
nerációk pedig a német, angol, 
olasz, spanyol, francia futball-
nagyhatalmak közül választ-
hattak maguknak kedvencet. 
2016-ban azonban megtört a 44 
éves várakozás és ismét lehetett 
szurkolni a mieinknek. A nyolc 
évvel ezelőtti élmény leírhatatlan 
volt, a csoportköri eredmények 
össznépi őrületet váltottak ki, 
megteltek a vendéglátóhelyek és 
mindenki ünnepelte a sikereket. 
90 percekre a többségnél nem 
számított, hogy ki melyik vallási 
felekezethez tartozik, kire sza-
vazott a választásokon vagy mit 
gondol a világról, egy dolog volt 
fontos, a futball összekovácsolta 
az embereket, ha rövid időre is. 
Ráadásul valahol igazolást nyert 
az a sokak által vitatott tény is, 
hogy hazánk nyerhet akárhány 
érmet olimpiákon vagy a külön-
böző világeseményeken, a foci 
az, ami a politikai hozzáállás 
ellenére is egy kurzusok feletti 
téma, ami megmozgatja a népet. 
Öt évvel később (a 2020-as Eb-t 
a Covid miatt elhalasztották egy 
évvel) némileg megismétlődött 
ez a helyzet, annyi különbség-
gel, hogy két magyar meccset 
is Budapesten rendeztek, és a 
közös szurkolás hivatalosan csak 
az oltási igazolvánnyal volt le-
hetséges a különböző kocsmák-
ban, éttermekben. Azóta a világ 
túlvan a Covidon és most újra itt 
egy Eb, a magyar válogatottal, 
amely ráadásul már nem a pót-
selejtezőből, hanem csoportel-

sőként vívta ki az indulási jogot, 
ráadásul az elmúlt években több 
erősebbnek vélt ellenféllel szem-
ben is jó eredményt ért el, így a 
várakozás talán még nagyobb is, 
mint valaha. 

A felfokozott hangulat Nagyka-
nizsán is érezhető, a Svájc elleni 
(mint ismert 3-1-re elveszített) 
mérkőzést szinte a város összes 
vendéglátóegységében lehető-
ség volt közösen nézni, az egyik 
telekommunikációs cég pedig 
külön szurkolói zónát alakított ki 
a Csónakázó-tónál. A vereség és a 
továbbjutási remények nehezeb-
bé válása ellenére is úgy tűnik, 
nem csökkent az Eb-hangulat vá-
rosunkban, hiszen a megjelené-
sünk napján lejátszott Németor-
szág és a vasárnapi Skócia elleni 
mérkőzések időpontjára is már 
javában foglalják az asztalokat a 
szurkolók. Az általunk felkeresett 
kávézóban ráadásul a nem ma-
gyar érdekeltségű mérkőzéseket 
is tucatnyian követték az elmúlt 
napokban. – A megszokott ven-
dégkör eljár a többi meccsre is, 
de a magyar meccsen több olyan 
vendéget láttam, akiket korábban 
még soha. Amikor szombaton a 
magyar csapat játszott, renge-
tegen mezben, kiöltözve jöttek 
és megtöltötték a kertet. Sokkal 
többen voltak, mint egy átlag 
meccsen, vagy a Fradi kupamecs-
csein. Szerintem körülbelül any-
nyian lehettek, mint három évvel 
ezelőtt – vélekedett Varga Katalin, 
a Koffein Tanya tulajdonosa.

A helyi labdarúgócsapat szur-
kolótábora, a Fenegyerekek tag-
jai közül többen is megpróbál-
tak jegyet igényelni valamelyik 
Eb-meccsre, ez azonban keve-
seknek sikerült közülük. A druk-
kerek így inkább közösen nézték 
meg a nemzeti csapat első né-
metországi 90 percét egy étte-
remben. – Ha már nem kaptunk 

jegyet, legalább közösen nézzük 
és szurkoljuk végig a mérkőzést. 
Így legalább egy picit olyan, 
mintha ott lennénk együtt, igaz 
a stadionhangulat az nincs meg 
hozzá sajnos. Az első magyar Eb 
44 év után nagy durranás volt a 
közösségi meccsnézéssel, most 
kocsmaszinten azért úgy látom, 
hogy sokan nézik együtt a mecs-
cseket – mondta el Varga Attila, a 
Fenegyerekek vezetője. 

Tizennyolc évvel ezelőtt még 
nem kavart nagy port, amikor 
a foci-vb egyik kommentátora 
„Jó estét az uraknak, kitartást 
a hölgyeknek!” beköszönéssel 
indította el a közvetítéseit. Mára 
a futballnézési szokások átala-
kultak és a tapasztalatok szerint 
a meccset nézők legalább egy-
negyede nő és a többségük nem 
azért követi a 90 perceket, mert 
a csatárnak kockás a hasa vagy 
a szélsőnek szép a mosolya, ha-
nem markánsabb véleményük 
van a történésekről. – Körülbelül 
20 éve nézek meccseket, a bará-
taimmal és a párommal, de ha ő 
nincs ott, akkor is követem a talál-
kozókat. Ennek a mai válogatott-
nak a játékát nagyon szeretem, és 
a játékosok nemcsak jó focisták, 
hanem szerintem jó emberek is 

lehetnek. Arra számítok, hogy 
a vereség után összeszedik ma-
gukat és a két meccsen mindent 
megtesznek a győzelemért. Akik 
ócsárolják őket egy vereség után, 
azok inkább ne is nézzenek mecs-
cset – hangoztatta Szak Mariann, 
a Fenegyerekek tagja. 

A nagykanizsai futballcsapat 
jelenlegi és korábbi labdarúgói 
is igyekeznek követni a mérkő-
zéseket. Poór József, az Olajbá-
nyász 1966-os NB III-as bajnok-
csapatának oszlopos tagja ugyan 
csalódott a svájciak elleni játék 
miatt, de reménykedik a javulás-
ban. – A skótokat meg kell verni 
mindenhogyan, ellenük lehet is 
esélyünk. A németek ellen nincs 
sok remény szerintem, de ők is 
gyengén játszottak önmagukhoz 
képest, és úgy verték meg a skó-
tokat – emelte ki Poór József, a 
Nagykanizsai Olajbányász koráb-
bi labdarúgója.

A következő meccseket majd 
a vendéglátóhelyeken nézhetik 
közösen a kanizsaiak, arról, hogy 
lesz-e városi óriáskivetítő vala-
melyik Eb-találkozón, mint nyolc 
évvel ezelőtt, egyelőre nincs hi-
vatalos információ. 

 
KÁLOVICS Tibor



ÉRDEKES EMBEREK, ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 77.

IGAZA VAN A NÉPI MEGFIGYELÉSNEK, A NAGYAPA DOMINÁNS 
TULAJDONSÁGA AZ UNOKÁKBAN ÖRÖKLŐDNI TUD

OROSZLÁN (07.23-08.23): Ha továbbra sem szűnnek meg a konfliktusok a munkahelyén, akkor ideje lesz munkahelyet változtatnia. Ha másképp nem megy, tegyen egy 
nagy lépést előre, és kezdjen vállalkozásba.
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lyén. Fiatalabb fia, Véri Windisch 
Dénes fogtechnikus képesítést 
szerzett. A háború után a város 
első polgármestere. Dolgozott 
többek között Firenzében, New 
Yorkban is. Később vizsgát tett, 
melynek eredményeként fogor-
vosi beavatkozást végezhetett. 
Anyai ágon nagyapám nyomdász 
volt, a Szociáldemokrata Párt tag-
ja. Amatőr színjátszó, igen szép 
sikereket ért el. A tanácsköztársa-
ság alatt Nagykanizsán kulturális 

Beszélgetésünkben arra vol-
tunk kíváncsiak, kinek vagy mi-
nek a hatására választotta a fog-
orvosi hivatást és az írást, vagyis 
hogyan lett író?

Anyai ágon dédapám tekinté-
lyes marhakereskedő volt, a me-
gyei bizottság tagja. Házuk ma is 
áll a Magyar utca 32. szám alatt. 
Gyermekei általában örökölték a 
kereskedői vénát, nagyanyámé 
volt a Brónyai divatház az Ady 
úton, a mai Bizományi áruház he-

Lányok, fiúk, kutyák című darab-
nak Balázsovics Lajossal. Később 
ezt a címet adtam az első köte-
temnek. Középiskolás koromban 
egyértelmű volt a humán tár-
gyakhoz való vonzódásom. A sza-
valóversenyeken, ünnepségeken 
való részvétel, aminek később 
jelentős hozadéka lett, közönség 
előtt meg mertem szólalni ki-
sebb lámpalázzal, elfogódottság 
nélkül.

JÖTT A PÁLYAVÁLASZTÁS

Édesapám figyelte eredmé-
nyeimet. Leszögezte: előadónak 
legfeljebb a Futottak még... ka-
tegóriába tartozol. A tanári pálya 
nem elégít ki adottságaid miatt. 
Tudta, hogy a kémia, mint kutyá-
ra a bojtorján ragad rám, amiben 
nem kis szerepe volt kiváló ta-
náraimnak. Az sem kerülte el a 
figyelmét, hogy térlátásom átlag 
feletti: tervrajzról pontosan meg-
jelent előttem a valóságos térben 
az épület. Az adottságot fogorvo-
si területen a fogpótlások készí-
tésénél kamatoztathatod, mert 
azok minden esetben megter-
vezett miniatűr építmények. Ezt 
a tulajdonságot az építész apai 
nagyapámtól örököltem, aki fű-
részüzemet, építési vállalkozást, 
anyagkereskedést üzemeltetett, 

balesetben korán elhunyt. Gyaní-
tom, a család emiatt bekövetke-
zett anyagi nehézségei miatt lett 
apám a királyi hadsereg tisztje. 
Végigharcolta a világháborút. 
Annak befejezése után a meg-
alakult Köztársasági Hadsereg 
hadbiztos tisztje lett. 1953-ban 
nagygyakorlaton súlyos balesetet 
szenvedett, és alezredesi rendfo-
kozatban leszerelték. Civil életé-
ben a Nagykanizsai Üveggyárban 
dolgozott, mint kereskedelmi 
osztályvezető.

A KOCKA EL LETT VETVE, 
AHOGY FOLYTATÓDOTT...

Egyetemi polgár lettem. Fel-
vettek a Szegedi Orvostudományi 
Egyetem fogorvosi szakára. Csak 
jóval későbbi években döbben-
tem rá, hogy a Szegeden töltött 5 
év életem legszebb szakasza volt. 
Eleinte nagyon nehezen zökken-
tem bele az egyetem életritmusá-
ba. Kitartó tanulással rájöttem a 
felkészülés, a vizsgáztatás miként-
jére, és belejöttem, mint kiskutya 
az ugatásba. Suma cum laude 
jelöléssel kaptam diplomát. Meg-
lett a kézzelfogható eredménye, 
meghívtak orvosnak a Szegedi Fo-
gászati Klinikára. Nem maradtam 
Szegeden. Lehet, hogy ez volt az 
első nagy tévedésem. Visszautaz-

Dr. Polgár József ny. fogorvos, főorvos, író, tősgyökeres kani-
zsai. 50 évig dolgozott, mint fogorvos Nagykanizsán. Vissza-
vonulásakor a várostól Pro Urbe kitüntetést kapott. Az 1990-
ben újjáalakult Magyar Orvosi Kamara fogorvosi tagozatának 
alapító és elnökségi tagja, a különböző szervezeti átalakítások 
során a Zala Megyei és a Kanizsai Kamara alelnöke, a legutóbbi 
felállás szerint a fogorvosok egész országra kiterjedő területi 
szervezetének elnökségi tagja, illetve a Zala Vármegyei Válasz-
tókerület elnöke volt. Kamarai működése elismeréséül Huszár 
Csaba Emlékérmet adományoztak számára. A 18., A Múlt(kór)
ból című kötetét a minap mutatták be a Honvéd Kaszinóban.

felelős népbiztos 
volt. A két világ-
háború között egy 
ideig a Szociálde-
mokrata Párt helyi 
elnöke. A világhá-
ború után a nyom-
da művezetője.

Igaza van a népi 
megfigyelésnek, 
a nagyapa domi-
náns tulajdonsá-
ga az unokákban 
öröklődni tud. Ál-
talános iskolás ko-
romban már tagja 
voltam a színját-
szó csoportnak. A 
középiskolában a 
Harkány tanár úr 
vezette színkör-
nek. Főszereplője 
voltam például a 



SZŰZ (08.24-09.23):  A barátai tudják önről, hogy szeret beszélni, társalogni. Ha még jobban meg akarja kedveltetni magát velük, akkor időnként engedje őket is 
szóhoz jutni, mert különben megsértődnek.
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tam praktizálni a szülővárosom-
ba, Nagykanizsára. Az ismerős 
környezet, a szülői háttér, kato-
nanyelven biztonságos hídfőállást 
adott a meginduláshoz. A Szege-
den töltött időnek a diplomán túl 
még egy pozitív hozadéka lett. A 
ház asszonya szegedi. Igaz, nem 
orvos, követte a családi tradíciót, 
jogász lett. Több mint 40 év szol-
gálat után, mint a Zalaegerszegi 
Törvényszék tanácsvezető bírája 
vonult vissza a pályától.

Ám nyergelj, fordulj! Követ-
kezett be, ami az egyetemi évek 
alatt természetesnek tűnt. Ám 
folytatódott: Isten veled vers-
mondás, színjátszás, prózaírás. 
Arccal a fogászat, ezen belül a 
fogpótlás felé. A fogpótlás szak-
osztály tagja lettem: minden to-
vábbképzésen, vándorgyűlésen 
részt vettem, és kezdetben bátor-
talanul előadással jelentkeztem. 
Próbálkozásaimnak meg lett az 
eredménye: a számomra családi 
dolgok miatt a legrosszabb idő-
ben meghívást kaptam a Pécsi 
Fogászati Klinikára tanársegéd-
nek. Nem fogadtam el. Ezzel 
együtt a második nagy horderejű 
rossz döntésem volt. Ám kinevez-
tek Nagykanizsán főorvosnak.

Gyógyír: „Inkább vagyok His-
pániában az első, mint Rómában 
második.” – vigasztaltam magam 
Julius Cézár szavait idézve.

Viszont egyre jobban bele-
jöttem a közlemények írásába, 
közreadásába. Megjelentek 
a Fogtechnikai Szemlében, a 
Fogorvosi Szemlében, a Ma-
gyar Fogorvosban. A Fogpótlás 
Társaság elnökségi tagja let-
tem. Klinikai meghívást nem 
kaptam, de az Orvostovább-
képző szombathelyi kihelyezett 
részlegén, több éven keresztül 
míg meg nem szűnt, a fogpót-
lások aktuális kérdései tárgy- 

körben előadónak hívtak.
Közben észrevétlenül, szép 

csöndben belopakodott a kü-
lönböző területeken a polgári 
élet. Zenét 8 évig tanultam. Kez-
detben szüleim döntése ellen 
ágáltam, később rájöttem, hogy 
a zene ismerete, szeretete elvisz 
egy sejtelmesen kitáruló világ-
ba, ami ott kezdődik, ahol a szó 
elakad, de ehhez előtanulmá-
nyok szükségesek. Szokásomhoz 
híven, itt is, mint a történelem 
tanulmányozásánál, a szakmánál 
egy kisebb szeletet ragadtam ki: 
szimfonikus zene a klasszikusok-
tól Sztravinszkijtól, Rahmanyi-
novtól, Richard Straussig. Liszt 
Ferencet tisztelem, szeretem a 
legjobban.

Az olvasási szokásom érdeke-
sen alakult. Előtérbe kerültek a 
történelmi könyvek. Itt is tartot-
tam magam Karinthy intelméhez, 
amit a „Pún háborúk” című írá-
sában fogalmazott meg különös 
módon: Egyet tanulj meg, de azt 
nagyon. Többször nekiveselked-
tem a Római birodalomnak, de 
reménytelen vállalkozás volt. Ma-
radtam az 1848-49-es szabadság-
harcnál és az I. világháborúnál.

A fogpótlással kapcsolatos 
megfigyeléseim, ötleteim közlé-
se egyre nehezebb lett. Az ösz-
szeszedett irodalom beszerzése 
nehézségbe ütközött, tekintettel 
arra, a kórház könyvtárában nem 
volt fellelhető. A nehézségek mi-
att rájöttem, kár energiát tenni a 
közlemények megírásába, meg-
jelentetésébe. Igaz, ötleteim is 
elfogytak.

A felszabaduló energia nem 
veszett el. Feloldódott a vérrög 
egyetemihallgató-koromba bet-
rombotizált írói vénámban. Kez-
detben kis szösszeneteket írtam 
az íróasztalfióknak, majd bizta-
tásra önkormányzati, és egy-két 

üzem támogatásával kiadtam 
őket. Erről a jó szokásukról le-
szoktak. Az első könyvbemuta-
tómon kb. 140-en jelentek meg. 
Harkány tanár úr megjegyezte, 
több Kossuth-díjas író könyvbe-
mutatóján sincsenek ennyien, 
azért ne gondold, hogy a díjat 
megkapod! Nem gondoltam.

A kiskutya akkor kedveli meg 
a kolbászt, ha megkóstoltatják 
vele. Ezután nyitott szemmel 
jártam. Minden tollhegyre kíván-
kozó eseményt papírra vetettem. 
Gyűltek a kisprózák, és hogy ezek-
nek megfelelő formája is legyen, 
nagyon sok segítséget, tanácsot 
kaptam dr. Márkus Ferenc tanár 
úrtól. Tisztában vagyok azzal, 
hogy ezek az írások nem szépiro-
dalmi alkotások. Passzióból, saját 
szórakoztatásomra készülnek, 
hogy ne rozsdásodjon be agyam 
és gondolataimat megosszam 
barátaimmal, ismerőseimmel. 
Ugyanis ennyi beszélgetésre, 
amit a könyvek felölelnek, idő 
nincs.

Tartom magamat ahhoz a 
szabályhoz, amit egy könyvben 
olvastam. Az író azt taglalta, mi-
ként kell regényt írni. Az első és 
legfontosabb szabály, arról írj, 
amit tudsz.

Szorgalmasan részt vettem az 
Magyar Orvos Írók és Képzőmű-
vészek Köre évente megrende-
zésre kerülő találkozóján Bala-
tonlellén. Szaporodtak a kiadott 
vékonyabb, vastagabb könyvek. 
Talán a harmadik kötet kiadása 
előtt megkérdeztem Márkus 
tanár urat: egyáltalán írásaim 
megütik azt a színvonalat, hogy 
kiadásra kerüljenek? Válasz: en-
nél sokkal rosszabbak is megje-

lentek már. Megnyugodtam. 18 
kötetem jelent meg. Írásaimban 
előfordulnak utazási élményeim 
Moszkvától Londonig, Athéntól 
Barcelonáig, széles családom 
körüli történetek, hozzájuk kap-
csolódó fikciók és a kutyák. Gye-
rekkorom óta házunkat kutyák 
védik. Közel 40 éve rottweilerek. 
Megszerettem a fajtát, mert 
megtaláltam hozzájuk a kulcsot. 
Egymás után 4 rottweilerem volt. 
Sokat írtam róluk. Idomíthatat-
lanok, ám ha megvan a közös 
nevező, kenyérre lehet kenni 
őket, mint a vajat. Legfontosabb, 
mindig ott legyenek melletted. 
Halmozd el őket feladattal, azt 
nagyon kedvelik, nehogy találja-
nak maguknak munkát! Nem az 
a fontos, hogy megértesd akara-
todat velük, hanem te értsd meg 
a kutyádat. Érezze, hogy szereted 
és azt gyakran mutasd ki.

AZ IDŐ ELRÖPÜLT

A legutolsó könyvemet ki-
nyomtatás után elolvastam. 
Megdöbbentem. Ugyanazok a té-
mák kerültek felszínre, melyekkel 
hosszú évekkel ezelőtt már sok-
szor foglalkoztam. Ezért jelentet-
tem be a könyvbemutatón, hogy 
nem írok többet. Bár... az is igaz, 
az ember nemet sose mondjon, 
igent nagyon ritkán.

Az idő előrehaladt, a korral 
megjelent a kór is. Minden nap 
egy ajándék. Ezért minden reg-
gel, ha felkelek meggyőződök 
róla, hogy az ajándékot megkap-
tam-e. Az ágyban kinyitom az 
újságot. Ha nem találok levelet a 
gyászrovatban, felkelek...

BAKONYI Erzsébet



Magával vinné telefonján a 
Kanizsa Újságot?

Telefonjával beolvasva, ezzel a 
kóddal is elérheti az oldalt.

A Kanizsa Újság korábbi számait  elolvashatja  
a Halis-könyvtár weboldalán is. 
Keresse fel a kanizsaujsag.nagykar.hu oldalt.

MÉRLEG (09.24-10.23): Nem kell ahhoz belenéznie a ruhásszekrényébe, hogy rájöjjön, bizony több dolog is megérett a változtatásra. Próbálja meg szebbé tenni az 
életét, amíg egészséges és fiatal.
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SZÉLESKÖRŰ FELADATOKAT LÁT EL A 
FOGYATÉKOSOKÉRT ALAPÍTVÁNY

Az „Alapítvány a Fogyatékosokért” szervezet a Szivárvány Óvoda, Fejlesztő Nevelés-Oktatást Végző Iskola, Általános Iskola, Szak-
iskola, Készségfejlesztő Iskola, Egységes Gyógypedagógia Módszertani Intézmény alapítványa, mely 1993-ban jött létre. Az ala-
pítvány tevékenységéről, céljáról, legközelebbi terveiről Horváthné Szávai Brigitta kuratóriumi elnök osztotta meg gondolatait 
lapunkkal. 

Az intézmény sajátos nevelé-
si igényű gyermekek, tanulók 
gyógypedagógiai nevelését, 
oktatását látja el (enyhe értelmi 
fogyatékos, középsúlyos értelmi 
fogyatékos, mozgásszervi fogya-
tékos, beszédfogyatékos, hal-
mozottan fogyatékos, autizmus 
spektrumzavar, egyéb pszichés 
fejlődési zavarral küzdők, hallási 
fogyatékosok, látási fogyatéko-
sok). Az intézmény tagozatai: 
óvoda, általános iskola, szakisko-
la (parkgondozó részszakképesí-
tés), Autista csoport, Készségfej-
lesztő Iskola középsúlyos értelmi 
fogyatékosok számára és Fejlesz-
tő Nevelés-Oktatás két csoport a 
súlyos és halmozottan fogyaté-
kos gyermekek számára. Utazó 
gyógypedagógiai hálózatunk a 
Nagykanizsai Tankerületi Köz-
pont nagykanizsai és letenyei já-
rásához tartozó általános iskolák 
és középiskolák integráltan ne-
velt-oktatott SNI gyermekeinek 
gyógypedagógiai rehabilitáció-
ját, fejlesztését végzi: logopédia 
pszichopedagógia, szurdopeda-

gógia, tiflopedagógia, szoma-
topedagógia területén. Az alapít-
vány célja: Az értelmi fogyatékos 
gyermekeket nevelő Szivárvány 
EGYMI működési feltételeinek 
javítása, a „minél magasabb 
színvonalú oktatás feltételeinek 
megteremtése, a fogyatékkal élő 
tanulók képességfejlesztése, a 
habilitáció, rehabilitáció megva-
lósítása, kirándulások, táborozás 
támogatása, tanulói jutalmazás, 
szociálisan rászoruló tanulók 
támogatása, pedagógusok to-
vábbképzésének támogatása és 
fogyatékos gyermekekért végzett 
kiemelkedő tevékenység jutal-
mazása”.

Az elmúlt években az „Alapít-
vány a Fogyatékosokért” szer-
vezet támogatásával az alábbi 
tevékenységek valósultak meg: 
Egészséghetek rendezése, udva-
ri játékok beszerzése, tankonyha 
bútorzatának cseréje, fejlesztő, 
terápiás eszközök vásárlása, mű-
vészetoktatás tandíjának kiegé-
szítése, Fogyatékosok Világnap-
jának alkalmából megyei szintű 

rendezvények megvalósítása, 
városi, tankerületi szintű szakmai 
napok megrendezése, színházlá-
togatások szervezése szociálisan 
rászoruló gyermekeknek, tábo-
roztatás támogatása, tantermek 
tárgyi fejlesztése, kirándulások 
szervezése, szabadidős tevé-
kenység eszközeinek beszerzése, 
pedagógusok szakirányú tovább-

képzésének támogatása. Hama-
rosan vége a tanévnek, kezdő-
dik a vakáció. A közeljövőben az 
alapítvány az iskola udvarán lévő 
kültéri bútorokat, szabadidős 
eszközöket szeretné bővíteni 
– összegezte az alapítvány tevé-
kenységéről a tudnivalókat a ku-
ratóriumi elnök. 

BAKONYI Erzsébet



ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 116.

SKORPIÓ (10.24-11.22):  Ha pihenni akar, akkor ne azon járjon folyton az esze, hogy milyen munkát nem fejezett be. Egy utazás is járhat váratlan találkozással,  
kellemes kikapcsolódással, megújulással. 
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HORTENZIA-SZERELEM 
KISFAKOSON
Van ez a kis szépség, amit leginkább falvakban, a házak ár-
nyékos oldalán láthatunk. Szép, nagy virágos bokrok nyáron, 
úgy hívják őket: hortenzia. A legfejlettebb időszakában ontja 
virágait a növény, a hagyományos fajták rózsaszínűek, kékes 
lilások, esetleg fehérek. Ám van ennél több is…

MEZŐGAZDASÁG

De még mennyivel több van! 
Egészen bordó, zöldes, aztán 
mintha cirmos lenne, hihetet-
len sok változata van ma már a 
hortenziának a nemesítéseknek 
köszönhetően. Mielőtt azonban 
rátérnénk a tanácsadásra – mely 
rovatunk egyik lényege – ejtsünk 
egy-két szót arról, hogyan is ju-
tottunk el Kisfakosra. A képlet 
viszonylag egyszerű, hiszen a 
Médiaház vezető operatőre, No-
vák Viktor volt a kapocs, akinek 
édesanyja a hortenziák szerel-
mese.  – Pár évvel ezelőtt talál-
tuk meg ezt a félkész házat, ami 
eladó volt. Amit az ember nagyon 
akar, azt előbb-utóbb megszerzi. 
Azóta újítgatjuk a házat, a hozzá 
tartozó kert pedig a szívem csücs-
ke – mondta el a birtok történetét 
a gazdasszony, Novák Zsoltné 
Marcsi. A kis konyhakertben min-
den megterem, a paradicsomtól 
kezdve a burgonyáig, a tökfélé-

ken keresztül a babfélékig, de 
ami Marcsi legnagyobb szerel-
me, a hortenzia. Novák Zsoltné 
gyűjteménye hihetetlen szép-
ségeket vonultat fel, de először 
jöjjön a történet. – Körülbelül 15 
éve megláttam egy elhanyagolt 
hortenziabokrot a virágzás teljé-
ben, és leszakítottam egy szálat 
a vázámba. Nem is nagyon fog-
lalkoztam vele, egyszerűen szép 
volt. És egyszer csak észrevet-
tem, hogy gyökeret eresztett… 
Hogyan, hogyan sem, mert most 
már tudom, néha sikerül, néha 
nem. Mára szép nagy bokor lett 
belőle, közben utánanéztem a 
szaporításnak is, mert szerettem 
volna még egy és még egy szép 
nagy bokrot. Aztán feltámadt az 
érdeklődésem a más fajták, szí-
nek iránt, hiszen a rózsaszínnel 
kezdődött az egész. Aztán besze-
reztem más fajtákat is. Cserjés 
hortenzia, bugás hortenzia, egye-

lőre a kertiek, amelyek skáláját 
ki tudtam szélesíteni. Rengeteg 
színnel, formával, virágszélekkel. 
Csak gyűjtöm és gyűjtöm, alig 
várom a tavaszt, amikor az új ne-
mesítések megjelennek – fogal-
mazott virágai közt Marcsi. Való-
ban, a látogató szinte irigykedve 
nézi a számtalan szebbnél szebb 
hortenziát. De rovatunk alapvető 
lényege a tanácsadás, így halljuk 
a kisfakosi véleményt, mi kell 
ahhoz, hogy tényleg szép és dús 
bokrot neveljünk, a multikból 
vagy kertészetekből beszerzett 
kis növényből? – El lehet rontani 

a kis szépségek tartását, igen. 
Naponta kell nekik egy kis vizet 
adni, de nem szeretik, ha áll alat-
tuk a víz. A napfényt nem igazán 
kedvelik, leginkább a félárnyékot. 
Ki kell tapasztalni. Én nem hasz-
nálok különös földet vagy tápol-
datot. A beszélgetést még sokáig 
lehetett volna folytatni Kisfako-
son a virágok közt, egy azonban 
biztos és szemmel látható ezen 
a birtokon is: a gondoskodást, az 
ápolást és a szeretetet a növény 
meghálálja.

VINCZE Adél

fotó: Novák Viktor



Az NTE 1866 leány kard csapata (jobbról) a gyermek ob-n bronzérmet szerzett

NYILAS (11.23-12.21): Határtalan a szabadság iránti vágya. Legszívesebben elrepülne egy messzi tájra. Ennek nincs semmi akadálya. Itt a nyár, válasszon magának 
egy látványos repülőutat.
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CÍMVÉDÉS A TIZEDIK TORNÁN

Miként azt a fő szervező Fülöp 
Istvántól megtudtuk, a „3x3-
as” bajnokság végül a regnáló 
Etofan csapatának címvédését 
hozta, a kupa legjobb játéko-
sának pedig Lakatos Lászlót 
választották. A bónuszversen-

KIVÍVOTT BRONZ ÉS ÖTÖDIK HELY

gést, vagyis a foci után sorra 
kerülő pingpongbajnokságot 
Somogyi Gábor nyerte, a díja-
zottak értékes ajándékokat ve-
hettek át. A résztvevők létszá-
ma a mini focipályán, valamint 
a körül már elérte a hatvan főt, 

Így az előzetes számítások 
szerint a pontozásban legalább 
50 pontot veszítettünk. A I. szá-
mú leánycsapat a besorolásá-
nak megfelelően szerepelt. Az 
előzetes táblára kerülésért nem 
kellett vívniuk a lányoknak a 
csapatverseny során, erőnyerők 
voltak, majd a főtáblán az első 
mérkőzésüket meggyőző vívás-
sal a Vasas ellen 45-14-re meg-
nyerték. A döntőbe jutásért a 
KVSE-től 45-35-re kikaptak, vi-
szont a 3. helyért a Törökbálint 
együttesét jó vívással verték 
meg 45-27-re, ezzel bronzérme-
sek lettek.

Az egyéni küzdelmek során 
mindhárom kanizsai a 32-es 
táblára került. Lássuk, hogy 
alakult a további „vívósorsuk”: 
Koma-Mátyás Emma vereséget 

szenvedett, s mivel országoson 
nincs vigaszág, ezzel a 27. he-
lyen végzett. Ferencz Nóra és 
Szita Anna ugyanakkor nyertek, 
s a 16 között jöhetett a meglepe-

s hiába jelentkezett volna pél-
dául több csapat is még, a tor-
nának otthont adó birtokon ez 
már a szervezés határait fesze-
geti. Mindenesetre a jó hangu-
lat adott volt, s az Európa-baj-
nokságon szereplő magyar 

labdarúgó válogatottnak egy 
sebtiben kialakított szurkolói 
zónában is drukkolhattak múlt 
szombaton extra ízletes ételek, 
italok mellett a résztvevők.

POLGÁR László

Tizedik alkalommal rendezték meg, tehát mondhatni jubileumi tornájukra készültek a szervezők a Förhénc Kupa keretében a tíz 
csapatot képviselő hobbifocistákkal egyetemben.

A fővárosi Újpesti TE rendezésében került sor a gyermek korcsoportos kard országos bajnokságra, a Nagykanizsai Torna Egylet 
1866 egyesülete — kívülálló okok miatt — az egyéniek mellett csupán egy női csapatot tudott indítani, a lányok viszont remekül 
szerepeltek.

tés, tehát a kanizsai derbi, lévén 
egymással vívtak a nyolcért. 
Végül Ferencz került a legjobb 
nyolcba, Szita pedig a 13. helyen 
fejezte be a versenyt. Ferencz a 

4 közé jutásért a későbbi győz-
testől kapott ki 15-13-ra és lett 
ezzel 5. helyezett.

POLGÁR László



Az Egy nyári táborban című előadás egyik pillanata

fotó:Magyar Kajak-Kenu Szövetség

BAK (12.22-01.20): Az egekig érnek az ambíciói. Bármit könnyedén el tud érni, amit csak akar. Ha most hozzáfog valamihez, azt szinte abba se tudja hagyni. Akár 
másoknak is a segítségére lehet. 
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IDÉN IS REMEKÜL
A Magyar Látványtánc Sportszövetség országos bajnokságát ebben az esztendőben Balatonfüreden és Dunaújvárosban rendezték.

KURUCZ EURÓPA-BAJNOKI BRONZÉRMES
Mozgalmas múlt pénteki napja 

volt Kurucz Leventének, a Plastex 
Kanizsa Kajak-Kenu Klub kajako-
sának, hiszen a szegedi felnőtt 
Európa-bajnokságon előbb a kö-
zépfutamok során kajakozott fon-
tosat – tehát döntőt érő módon 
– K-1, valamint K-2 200 méteren, 
utóbbi számban pedig Opavszky 
Márkkal együtt a kontinensvia-
dalon végül a dobogó harmadik 
fokára is felállhatott.

A nagykanizsai kajakos – a 
korábbi szegedi Világkupán-4. 
– Kurucz Leventére több fela-
dat is várt a szintén a Maty-Éri 
Kajak-Kenu Pályán a napokban 

megrendezett kajak-kenu Euró-
pa-bajnokságon. Előbb K-1 200, 
valamint K-2 200 méteren is 
sikerrel vette a középfutam te-
remtette akadályokat a dél-zalai 
sportoló. Mi több, utóbbiban – az 
MTK-s Opavszky Márkkal egy ha-
jóban – az Európa-bajnokságon 
– néhány órával később – már 
bronzérmet is szerzett! Kurucz 
számára azonban akkor még nem 
zárult a kontinensviadal, mivel 
K-1 200 méteren is a fináléban 
rajtolhatott, ott pedig nyolcadik 
helyezést ért el.

POLGÁR LászlóKurucz Levente (elöl) Világkupa után Eb-n is 
kajakozhatott a szegedi Maty-éren

A kanizsai Honvéd Kaszinó 
SZKES tánccsoportja 11 verseny-
számmal nevezett a táncos meg-
mérettetésre: B kategóriában 2, 
míg A kategóriában 9 koreográfiá-
val versenyeztek a dél-zalaiak.

– Nagyon boldogok voltunk, hi-
szen erős mezőnyben mindegyik 
számmal szép eredményt értünk el 
és kvalifikáltuk magunkat az Euró-
pa-bajnokságra – mondta el a tré-
ner, Szécsényiné Kápolnás Edina. 
– Az edzések folytatódnak, mivel 
következhetnek a gáláink, valamint 
az újabb kontinensviadal.

SZKES ob-eredmények: színpa-
di látványtánc díszlettel, gyermek 
korcsoport, formáció: 2. Egy nyá-
ri táborban (Baumann Arabella, 
Bohn Boglárka, Böröndi Nóra 
Hajnalka, Csák Júlia Hanna, Dala 
Linett, Detre Szonja, Farkas Fanni, 
Gál Alexandra, Horváth Szonja, 
Kovács Míra Zoé, Kunics Fanni, 
Németh Norina, Ur Villő, Vargyas 
Maja, Vörös Emma).Színpadi lát-
ványtánc díszlettel, gyermek A, 
formáció: 2. A suszter manói(Berke 
Zsóka Eszter, Brunner Luca, Faragó 
Dóra, Goda Petra, Godzsa Johan-
na, Horváth Izabella, Horváth Míra, 
Horváth Kinga, Komjáthi Fanni, 
Kovács Nóra, Kovács Réka, Moór 
Alma, Tizedes Annabell, Tizedes 
Elizabet, Révfi Nóra, Schiefer Ro-
zina, Zelenák Léna, Zentai Gréta). 
Színpadi látványtánc díszlettel, 
mini, formáció: 1. (közönségdíj-

jal): Hangyák egy napja (Balogh 
Kata, Ferenc Mira Bella, Gyimes 
Hajnalka, Horváth Dorka, Mihovics 
Johanna, Nyakas Elza, Sárecz Kin-
ga, Simon Luca, Szabados Szofia, 
Szokol Fanni, Varga Dorka, Vinkó 
Luca). Színpadi látványtánc díszlet-
tel, junior, formáció: 1. Tenger átka 
(Fizl Amina, Emmett Rosalie Sali-
no, Horváth Jázmin Gréta, Vastag 
Vanda Lujza, Gőgös Kata, Gyimes 
Mira, Szécsényi Szonja, Artner No-
émi, Bános Noémi, Lendvai Júlia, 
Frida Emese, Gazdag Gréta, Goór 
Hanna, Gyapjas Panna, Hegedüs 
Hanna, Horogh Flóra, Kaszper Han-
na, Kulbencz Csenge, Navinszky 

Mira, Pintér Sára, Pungor Dorka, 
Szantner Réka, Szilágyi Boglárka, 
Tóth Kincső). Színpadi látványtánc 
díszlettel, junior, csoport: 2. A sors 
fonala (Fizl Amina, Kóbor Rebeka, 
Gyarmati-Litter Lili, Gerencsér Sára, 
Emmett Rosalie Salino, Miskevics 
Maja, Szécsényi Szonja, Szüreti Aliz, 
Varga Dóra, Vastag Vanda Lujza). 
Színpadi látványtánc díszlet nélkül, 
felnőtt, formáció: 1. A szabadság 
harcosai (Fizl Amina, Emmett Ro-
salie Salino, Gerencsér Sára, Gyar-
mati-Litter Lili, Horváth Jázmin 
Gréta, Lenkovits Liza, Miskevics 
Jázmin, Miskevics Maja, Kóbor 
Rebeka, Szalai Fanni, Szüreti Alíz, 

Vastag Vanda Lujza, Varga Dóra, 
Gőgös Kata, Gyimes Mira, Péntek 
Lilla, Szécsényi Szonja). Színpadi 
látványtánc díszlettel, gyermek, 
szóló: 6. A sors fordulata (Baumann 
Arabella). Színpadi látványtánc dí-
szlettel, gyermek, duó: 4. Macska 
barátság (Böröndi Nóra Hajnalka, 
Németh Norina). Színpadi látvány-
tánc díszlet nélkül, junior, szóló: 4. 
Falevél (Szécsényi Szonja). Színpadi 
látványtánc díszlettel, junior, szóló: 
2. Rise of the spark (Fizl Amina).Ak-
robatikus látványtánc, felnőtt, duó: 
1.Másik énem (Miskevics Jázmin, 
Péntek Lilla Regina).

POLGÁR László



VÍZÖNTŐ (01.21-02.19):  Ha azt szeretné, hogy pozitív irányba alakuljon az érzelmi élete, akkor ne a múlt kudarcai miatt keseregjen folyton. Nézzen inkább előre, mert 
a mindennapjait csak így tudja szebbé tenni.

14 KANIZSA ÚJSÁG HIRDETÉS

Érintésmentes látásvizsgálat próbakeret 

nélkül a legmodernebb vizsgálati eszközökkel! 
Gyors, pontos, kiemelkedő teljesítményével 

emeli magasabb szintre a páciens kényelmét 
és növeli lojalitását!

A phoropteres vizsgálat előnyei:
-Nem kell lencséket rakosgatni

-Nem csúszik le
-Nem nyomja az orrot,füleket

-Nem párásodik be
-iPaddal irányított látásvizsgálat

Nagykanizsán a SASHALMI OPTIKA-ban,

mert haladjunk a fejlődéssel!

Nagykanizsa, Platán sor 1.
Telefon: (93) 310 644

 
 
 

 
VERSENYTÁRGYALÁSI FELHÍVÁS 

 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata 
nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait 

 
Hrsz. Alapterület Megnevezés Utca Kikiáltási ár (Ft) 

2061/A/15 93 m² orvosi rendelő Ady Endre u. 30-32. 19.685.039 Ft + ÁFA 
3604/1/A/3 51 m² lakás Babóchay u. 55. 12.100.000 Ft 
3659/A/4 39 m²  lakás Babóchay u. 48/A. 8.000.000 Ft 

1416/2/A/4 45 m²  lakás Hunyadi u. 23. 4.700.000 Ft 
 

Részletes feltételek és kiírás megtekinthető a www.nagykanizsa.hu honlap 
Befektetőknek menüpont Eladó/Bérbeadó ingatlanok almenüpontja alatt, illetve tájékoztatás 

kérhető munkanapokon a 20/849-2330 vagy a 20/849-2466 telefonszámokon 
 

 

Nyitva: H-P-ig 8-16,



HALAK (02.20-03.20): Nem mindig az a legkifizetődőbb megoldás, ha elnéző és nagyvonalú azokkal az ismerőseivel szemben, akikben már csalódott egyszer. 
Hanyagolja egy ideig a társaságukat. 

2024.06.19. 15REJTVÉNY

A 2024. június 5-i  
számunkban megjelent rejtvény megfejtése:

TÖRŐDJ A MAGAD DOLGÁVAL! — EZ AZ 
EGYETLEN ERKÖLCSI TÖRVÉNY.

PROGRAMAJÁNLÓ
HEVESI SÁNDOR MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
Június 20. (csütörtök) 19 óra
Kanizsai Nyári Színház
Hans Gmür: TIGRIS LILI – krimi-komédia 3 felvonásban, 
két részben
Játssza: Geier Ildikó, Várkonyi András, Kósa Dénes, Mes-
ter- házi Gyula, Brunner Márta
Jegyár: 3.500 és 3.900 Ft. Jegyek kaphatók a HSMK 
jegy- pénztárában és a www.tixa.hu oldalon.

Június 26. (szerda) 10 - 12 óra
LEVENDULAVARÁZS – kézműves foglalkozás gyerekek-
nek levendula felhasználásával
(A változtatás jogát fenntartjuk.) A részvétel INGYENES!
Csoportos részvétel esetén előzetes regisztráció szük-
séges a kazanyianett.hsmk@gmail.com  e-mail címen.

MEDGYASZAY HÁZ
Június 24. (hétfő)
Szent Iván-éji vígasság
19 óra – Kuna Vali és Testvérei Szent Iván-éji koncertje
20 óra – Táncház a Zalagyöngye Táncegyüttes táncosa-
ival, majd tűzugrás
A részvétel INGYENES!

MÓRICZ ZSIGMOND MŰVELŐDÉSI HÁZ
Július 6-7. 
KISKANIZSAI BÚCSÚ
Vintage Dollls, Maszkura és a tücsökraj, Marica Pro-
dukció, Szikrák Táncegyüttes

HSMK JEGYPÉNZTÁRI NYITVATARTÁS
Hétfőtől péntekig 14-18 óráig, valamint az előadá-
sok kezdete előtt 1 órával.

MEDGYASZAY JEGYPÉNZTÁRI NYITVATARTÁS
Hétfőtől péntekig 13-17 óráig, valamint az előadá-
sok kezdete előtt 1 órával.

Az alábbi készpénz-helyettesítő eszközöket fogad-
juk el a Kanizsai Kulturális Központ intézményeiben, 
a saját szervezésű rendezvényekre: SZÉP kártya, 
bankkártya
Kérjük, további információért látogasson el webol-
dalunkra!
www.kanizsaikultura.hu
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TEJLEVES ZUZORKÁVAL ÉS PAPRIKÁS PEREC 

A zalamerenyei Bodor Katalin 
a sütést, főzést édesanyjától és 
a nagyanyjától tanulta. Elsősor-
ban sütni szeret, szívesen készít 
kelt tésztákat, de ha úgy adódik, 
a házi rétes kinyújtása sem okoz 
gondot neki. Pár hónappal ez-
előtt másodmagával a diótorta 
vagy más néven pörkölttorta ké-
szítését is megtanulta egy helyi 
idős asszonytól, Rosta Mariska 
nénitől. A családja nagyon szereti 
az igazi zalai parasztételt, a tejes-
levest reszelt tésztával vagy más 
néven tejlevest zuzorkával és a 
paprikás perecet. Most ezek el-
készítésének módját osztjuk meg 
olvasóinkkal.

A TEJLEVES HOZZÁVALÓI:
1,5 liter tej, 0,5 l víz, 1 egész to-
jás, 15 dkg liszt, só. 

ELKÉSZÍTÉSE:
A vizet felforraljuk, gyengén 

megsózzuk, hozzáöntjük a tejet 
és tovább forraljuk. Forrás köz-
ben beletesszük az előre elkészí-
tett tésztát vagy zuzorkát, és még 
1-2 percig forraljuk. Fogyaszthat-
juk pirospaprikával megszórva is. 

A RESZELT TÉSZTA, VAGY 
ZUZORKA HOZZÁVALÓI:
1 egész tojás, 6-7 evőkanál liszt, 
csipetnyi só.

ELKÉSZÍTÉSE:
A hozzávalókat összegyúrjuk és 

tésztareszelőn lereszeljük, vagy 
tenyerünk között jól összemor-
zsoljuk és a levesbe szórjuk. 

A PAPRIKÁS PEREC 
HOZZÁVALÓI:
1 kg liszt, 1 kocka (5 dkg) élesztő, 
2 egész tojás, 3 evőkanál tejföl, 3 
teáskanál pirospaprika, 0,5 l tej, 
1,5 evőkanál só. 

ELKÉSZÍTÉSE:
Az élesztőt 3 dl langyos tejben 

kevés cukorral felfuttatjuk, a lisz-
tet tálba szitáljuk, hozzáadunk 
1 tojást, a sót, a tejfölt, a piros-
paprikát és 2 dl tejet. Az egészet 
összegyúrjuk és meleg helyen 
duplájára kelesztjük. A megkelt 
tésztát 1 ujjnyi vastagságúra 
kinyújtjuk, 1 cm széles csíkokra 
vágjuk, melyeket megsodrunk 
és perec formába hajtunk. Sütés 
előtt felvert tojással megkenjük a 
perecek tetejét és forró sütőben 
15-20 perc alatt megsütjük. 

BAKONYI Erzsébet
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